
P R O T O K Ó Ł   NR  XIX/2020 
z sesji Rady Gminy Krościenko Wyżne 

odbytej w dniu 30 czerwca 2020 roku 

w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Krościenko Wyżne 

ul. Południowej 9 (pok. nr 18) 

 
Sesja rozpoczęła się o godz. 1000 i trwała do godz. 1350, z przerwą 15 minutową  

w godz. 1105 – 1120. 

 

 
Obecni radni wg listy obecności. Obecnych 13 radnych. Nieobecni: radna Marzena Kielar 

oraz radna Beata Najbar. 

 
W posiedzeniu uczestniczyli także: 
 

      - Mateusz Liput 

      - Jan Omachel 

      - Agnieszka Filar 

      - Mateusz Podkul 

      - Mariusz Ślusarczyk 

      - Stanisław Ziomek 

      - Lucyna Liput 

 

      - Anita Fal 

 

      - Tomasz Marosz 

 

      - Rafał Przymusiński 
 

 - Wójt Gminy Krościenko Wyżne 

- Zastępca Wójta Gminy Krościenko Wyżne 

- Skarbnik Gminy Krościenko Wyżne 

- Sekretarz Gminy Krościenko Wyżne 

- Radca Prawny Urzędu Gminy Krościenko Wyżne 

- Sołtys Sołectwa Pustyny 

-  Dyrektor Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Krościenku Wyżnym 

- Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej w Krościenku 

Wyżnym 

-  Dyrektor Samodzielnego Publicznego Gminnego 

Zakładu Opieki Zdrowotnej w Krościenku Wyżnym 

-  Kierownik Gminnego Ośrodka Sportu i Rekreacji  

w Krościenku Wyżnym 
 
 

 Wójt Gminy Krościenko Wyżne, 

 

(listy obecności w załączeniu do protokołu) 

 
Proponowany porządek obrad: 
 

1. Otwarcie obrad. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Rozpatrzenie uwag do protokołu z poprzedniej sesji. 

5. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Krościenku 

Wyżnym za 2019 rok. 
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6. Ocena zasobów pomocy społecznej za rok 2019 dla Gminy Krościenko Wyżne. 

7. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności międzysesyjnej. 

8. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie 

Krościenko Wyżne za 2019 rok. 

9. Sprawozdanie z realizacji Programu Współpracy Gminy Krościenko Wyżne  

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy  

z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie  

w 2019 roku. 

10. Rozpatrzenie projektów oraz podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Samodzielnego Publicznego 

Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Krościenku Wyżnym za 2019 rok; 

b) zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Gminnej Biblioteki Publicznej  

w Krościenku Wyżnym za 2019 rok; 

c) określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Krościenko Wyżne na rok szkolny 

2020/2021; 

d) zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na 

terenie Gminy Krościenko Wyżne; 

e) udzielenia Wójtowi Gminy Krościenko Wyżne wotum zaufania; 

f) rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Krościenko Wyżne 

wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Krościenko Wyżne za 2019 rok; 

g) udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Krościenko Wyżne za 2019 rok; 

h) zmian w uchwale budżetowej Gminy Krościenko Wyżne na 2020 rok; 

i) zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Krościenko Wyżne na lata 2020-2023. 

11. Sprawy bieżące oraz wnioski i oświadczenia radnych. 

12. Informacja Przewodniczącego Rady o sprawach, których wpływ do Rady miał miejsce 

między sesjami. 

13. Zamknięcie obrad. 

 

 

Ad. 1 

Rozpoczynając XIX sesję Rady Gminy Krościenko Wyżne Przewodniczący Rady – 

Krzysztof Podkul otworzył obrady, powitał radnych oraz obecnych na posiedzeniu. 

 

Ad. 2 

 Prowadzący posiedzenie – Krzysztof Podkul na podstawie listy obecności stwierdził, 

że w XIX sesji uczestniczy 13 radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada Gminy 

Krościenko Wyżne może obradować i podejmować uchwały. 
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Ad. 3 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul zauważył, że radni otrzymali porządek 

obrad XIX sesji wraz z zawiadomieniem o terminie jej zwołania oraz projektami uchwał. 

Wobec tego dopytał w kwestii ewentualnych wniosków lub uwag do porządku. 

 

Radna Aleksandra Przymisuńska – Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

złożyła wniosek o wprowadzenie w punkcie 10 dotyczącym rozpatrzenia projektów oraz 

podjęcia uchwał dodatkowego projektu - w sprawie rozpatrzenia petycji. 

 

W uzasadnieniu do wprowadzenia ww. punktu porządku obrad radna Aleksandra 

Przymisuńska wyjaśniła, że: w dniu 2 kwietnia 2020 r. drogą elektroniczną do Rady Gminy 

Krościenko Wyżne wpłynęła petycja w interesie publicznym dotycząca zmiany przepisów 

prawa miejscowego poprzez wprowadzenie lokalnej tarczy antykryzysowej. Komisja Skarg, 

Wniosków i Petycji na posiedzeniu w dniu 18 czerwca br. dokonała analizy zagadnień 

objętych przedmiotem złożonej petycji. W celu opracowania propozycji sposobu rozpatrzenia 

petycji komisja przygotowała projekt uchwały, w którym wnioskuje o uznanie przedmiotowej 

petycji za bezzasadną. Szczegóły w zakresie zajętego przez komisję stanowiska zostały 

zawarte w załączniku do projektu uchwały, który Państwo otrzymaliście. 

W związku z tym, iż posiedzenie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy 

Krościenko Wyżne odbyło się już po zwołaniu XIX sesji oraz z uwagi na dobiegający końca  

3 miesięczny ustawowy termin przewidziany na rozpatrzenie petycji, wprowadzenie 

dodatkowego projektu uchwały do porządku obrad dzisiejszej sesji jest w pełni uzasadnione. 

 

Wójt Gminy – Mateusz Liput złożył wniosek, aby w punkcie 10 rozpatrzeć projekt uchwały 

w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowej. W uzasadnieniu do 

wprowadzenia punktu wytłumaczył, że chodzi o nieruchomość u zbiegu ulicy Wąskiej i ulicy 

Mostowej. 

 

Wobec braku innych wniosków Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul przystąpił  

do przegłosowania złożonych wniosków: 
 

1) wniosek Komisji Skarg, Wniosków i Petycji o wprowadzenie w pkt 10 projektu w sprawie 

rozpatrzenia petycji. 
 

W głosowaniu jawnym uczestniczyło 13 radnych: 

- „za” wnioskiem głosowało 13 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 
 

(imienny wykaz z głosowania w załączeniu do protokołu). 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul stwierdził, że: wniosek został przyjęty. Projekt 

uchwały zostanie rozpatrzony w punkcie 10 lit. j. 
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2) wniosek wójta o wprowadzenie w punkcie 10 projektu uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na nabycie nieruchomości gruntowej. 
 

W głosowaniu jawnym uczestniczyło 13 radnych: 

- „za” wnioskiem głosowało 13 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 
 

(imienny wykaz z głosowania w załączeniu do protokołu). 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul stwierdził, że: wniosek został przyjęty, a projekt 

uchwały zostanie rozpatrzony w punkcie 10 lit. k. 

 

Następnie Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul przystąpił do przegłosowania 

porządku obrad z uwzględnieniem wprowadzonych zmian. Zorientował, że porządek obrad 

XIX sesji Rady Gminy Krościenko Wyżne przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie obrad. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Rozpatrzenie uwag do protokołu z poprzedniej sesji. 

5. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Krościenku 

Wyżnym za 2019 rok. 

6. Ocena zasobów pomocy społecznej za rok 2019 dla Gminy Krościenko Wyżne. 

7. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności międzysesyjnej. 

8. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie 

Krościenko Wyżne za 2019 rok. 

9. Sprawozdanie z realizacji Programu Współpracy Gminy Krościenko Wyżne  

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy  

z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie w 2019 

roku. 

10. Rozpatrzenie projektów oraz podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Samodzielnego Publicznego 

Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Krościenku Wyżnym za 2019 rok; 

b) zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Gminnej Biblioteki Publicznej  

w Krościenku Wyżnym za 2019 rok; 

c) określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Krościenko Wyżne na rok szkolny 

2020/2021; 

d) zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na 

terenie Gminy Krościenko Wyżne; 

e) udzielenia Wójtowi Gminy Krościenko Wyżne wotum zaufania; 

f) rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Krościenko Wyżne 

wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Krościenko Wyżne za 2019 rok; 
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g) udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Krościenko Wyżne za 2019 rok; 

h) zmian w uchwale budżetowej Gminy Krościenko Wyżne na 2020 rok; 

i) zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Krościenko Wyżne na lata 2020-2023; 

j) rozpatrzenia petycji; 

k) wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowej. 

11. Sprawy bieżące oraz wnioski i oświadczenia radnych. 

12. Informacja Przewodniczącego Rady o sprawach, których wpływ do Rady miał miejsce 

między sesjami. 

13. Zamknięcie obrad. 

 

W zarządzonym przez Przewodniczącego Rady – Krzysztofa Podkula głosowaniu jawnym 

uczestniczyło 13 radnych: 

- „za” głosowało 13 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 
 

(imienny wykaz z głosowania w załączeniu do protokołu). 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul stwierdził, że Rada Gminy Krościenko Wyżne 

przyjęła porządek obrad XIX sesji. 

 

Ad. 4 

Rozpatrzenie uwag do protokołu z poprzedniej sesji. 

 

Radni nie zgłosili uwag do protokołu nr XVIII/2020 z sesji Rady Gminy Krościenko Wyżne  

z dnia 2 czerwca 2020 r. 

 

Ad. 5 

 Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Krościenku 

Wyżnym za 2019 rok. 

 

Kierownik Gminnego Ośrodka Sportu i Rekreacji – Rafał Przymusiński: Panie Wójcie, 

Szanowni Państwo Radni. Zawsze na początku swojego sprawozdania podkreślam jak ważna 

jest współpraca pomiędzy GOSiR, urzędem gminy, jednostkami samorządowymi, szkołą, 

strażakami. Najważniejsza jest współpraca pomiędzy GOSiR a klubami, stowarzyszeniami 

sportowymi działającymi w naszej gminie. Wszystkie osoby korzystające z oferty Ośrodka, 

przychodzące do GOSiR (czy to w sekcjach, czy osoby prywatne) przychodzą z własnej  

i nieprzymuszonej woli. GOSiR nie jest szkołą, nie jest obowiązkiem, każdy przychodzi kto 

chce, co nas bardzo cieszy. W kolejnych punktach przedstawiłem ofertę z jaką wychodzimy 

do mieszkańców i młodzieży, żeby ich przyciągnąć i żeby z tego wszystkiego korzystali.   

W drugim punkcie wymieniłem 27 imprez sportowo-rekreacyjnych, które odbyły się  



 

 

6 

 

w GOSiR. Część imprez jest stricte organizowanych przez GOSiR, część imprez robi GOSiR 

wspólnie z innymi stowarzyszeniami i klubami sportowymi. Takim przykładem może być 

chociażby bieg „Dycha Siekiernika” gdzie GOSiR robi wspólnie z „APSIK”. Impreza pod 

nazwą „Bitwa północ-południe” robi GOSiR z kolei z klubem „WISŁOK”. Są imprezy gdzie 

GOSiR jest tylko gospodarzem obiektu, a korzystają z niego stowarzyszenia czy osoby  

z zewnątrz. Takim przykładem mogą być chociażby imprezy sportowe robione przez 

strażaków, gdzie GOSiR tylko użycza obiekt. Takim przykładem może być „Bieg na 

powiatnie lata” gdzie pan sołtys i rada sołecka razem ze szkołą to organizuje i GOSiR użycza 

swojej infrastruktury. Jeśli spojrzymy na nasze imprezy sportowo-rekreacyjne widać, że  

w okresie zimowym są to turnieje i zawody na hali sportowej i tu widać tę współpracę między 

GOSiR a szkołą. W zimie korzystamy ze szkoły, robimy turnieje ale też jak popatrzymy 

ważnym takim czynnikiem są treningi naszych sekcji. W okresie jesienno-zimowym nasze 

sekcje również korzystają z hali sportowej w szkole. Notabene tenis stołowy korzysta cały rok 

z tej hali, także nie mamy swojej, czyli z pełnymi siłami działamy dla dobra naszego sportu  

w naszej gminie. W kolejnym podpunkcie wymieniam 13 imprez wyjazdowych. Tak się to 

odbywa, my organizujemy jakieś zawody sportowe, zapraszamy jakieś drużyny, potem oni 

organizują, zapraszają nas (na takiej zasadzie) wspieramy się razem, żeby ta młodzież miała 

gdzie zbierać doświadczenie, to jest bardzo potrzebne. Czasem są to takie wyjazdy, które 

uważamy, że warto się zgłosić, bierzemy w nich udział, dobrym przykładem jest „Puchar 

Tymbarku”, gdzie zgłosiliśmy kilka roczników. Raz nam się udało wspólnie z dziećmi,  

z panem Tomaszem Niżnikiem wygraliśmy powiat, byliśmy na finale wojewódzkim  

w Tarnobrzegu, także fajna impreza, duża impreza, ciekawa i warto w takich rzeczach brać 

udział. Kolejne podpkunkty, jak każdy wie, od wielu lat w GOSiR mamy 3 sekcje sportowe. 

Są to: tenis stołowy, piłka nożna i sekcja lekkoatletyczna. Oczywiście, co nie budzi jakiegoś 

większego zdziwienia, największym zainteresowaniem cieszy się sekcja piłki nożnej. Mamy  

7 drużyn młodzieżowych, 5 drużyn w Krościenku. Są to żacy, skrzaty, młodziki, orliki, 

juniorzy i dwie drużyny młodzieżowe w Pustynach. Drużyny młodsze (żacy i skrzaci) trenują 

na GOSiR, w szkole. Nie grają w żadnych ligach, rozwijają swoje umiejętności na treningach, 

sprawdzają się na turniejach organizowanych przez GOSiR. Starsze drużyny, starsze roczniki 

biorą udział w rozgrywkach Podkarpackiego Związku Piłki Nożnej. Wyniki osiągnięte  

w poszczególnych rundach czy jesiennych czy wiosennych przedstawiłem Państwu  

w sprawozdaniu. Jeżeli chodzi o sekcję lekkiej atletyki możemy powiedzieć, że w latach 

wcześniejszych nasi biegacze z Krościenka Wyżnego przyzwyczaili nas do tego, że wiele 

medali Mistrzostw Polski, które potem skutkowały powołaniem do kadry narodowej, 

wyjazdami na Mistrzostwa Świata, Europy, Puchar Świata, w tym roku tego nie ma, jest 

trochę skromniej. To się z tym wiąże, że część osób skończyło wiek juniora, poszło na studia, 

ktoś zmienił dyscyplinę, nie odbyło się bez kontuzji. Ale mamy cały szereg młodych 

zawodników, bardziej zawodniczek, bo u nas trenuje więcej zawodniczek jak chłopców. 

Wierzę, że pod okiem pana Janusza Szmyda, trenera, przy pomocy GOSiR pójdzie w ślady 

swoich kolegów, koleżanek i też te medale Mistrzostw Polski i miejmy nadzieję wyjazdy 

dalsze (na forum Europy też będą) tego im gorąco życzymy. Jeżeli spojrzymy na wyniki 

sekcji tenisa stołowego, w oczy rzuca się ilość wyjazdów indywidualnych, turnieje 
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wojewódzkie, turnieje Grandprix. Napisałem w sprawozdaniu, że mamy dwie drużyny w IV  

i V lidze. Były na pierwszym miejscu na koniec roku tamtego. Dziś już mogę powiedzieć, że 

obydwie drużyny awansowały do III i IV ligi. Jak popatrzymy na całą działalność tych 

naszych 3 sekcji tak to wygląda, że przychodzi weekend, w piątek, sobotę, niedzielę biegacze 

jedni w jedną stronę, tenis stołowy jeden zespół gra u siebie, jeden wyjeżdża. Mamy pięć 

drużyn piłki nożnej, bardzo ważna jest ta współpraca, ilość tych osób, trenerów, działaczy, 

żeby to wszystko współgrało i dobrze funkcjonowało. W kolejnym podpunkcie przedstawiam, 

omawiam nasze zaplecze GOSiR. Mogę powiedzieć odnośnie samego budynku GOSiR, że 

uzyskaliśmy maksymalnie co mogliśmy. Tam była kwestia przebudowy ścian, likwidacji 

łazienek, powstała siłownia, mamy świetlicę, na dole szatnie, na górze szatnie, już nic więcej 

z tego budynku nie wyciśniemy. Od strony południowej naszego budynku jest Orlik, mamy 

parking, jest jeszcze miejsce po drugiej stronie gdzie mamy stadion. Tu wiem, że pan wójt 

nad tym czuwa, pan Tomasz Niżnik, pan Robert Wojtuń, wszyscy radni – bardzo dziękuję. Są 

plany przebudowy tego naszego stadionu, mam nadzieję, że to się jeszcze uda w niedługim 

czasie i do tej fajnej infrastruktury, która jest, którą każdy widzi, wszyscy mieszkańcy 

Krościenka Wyżnego, widać że na Orliku to światło się świeci do późnych godzin, jest 

zainteresowanie, ludzie chodzą, korzystają z tego. Teraz gdyby się nam jeszcze udało to 

boisko poszerzyć, zrobić trybuny myślę, że naprawdę obiekt byłby już z najwyższej półki, 

jeżeli tak mogę powiedzieć. W ostatnim punkcie wymieniam takie rzeczy może mniej 

związane stricte ze sportem i rekreacją, ale na to też się składa praca GOSiR. Jest to koszenie 

trawy, wałowanie boiska, prowadzenie strony internetowej, bieżące informowanie czy na 

stronie internetowej GOSiR czy w „Dębinie” o sukcesach, o naszych osiągnięciach. Ostatnie 

dwa załączniki jest to zestawienie kosztów działalności. Myślę, że jest to rozpisane dosyć 

szczegółowo. Jest to pokazanie stricte faktycznie ile nas kosztują poszczególne sekcje  

w GOSiR. Jeżeliby były bardziej szczegółowe pytania odnośnie mojego sprawozdania, 

oczywiście służę pomocą. Dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul podziękował za udzielone informacje i dopytał 

w kwestii pytań do przedstawionego sprawozdania. 

 

Radny Bolesław Pudłowski: chciałem tutaj troszkę sprostować, wyjaśnić. Pan kierownik 

chyba przez swoją skromność przy wymienianiu imprezy „Powitanie lata” powiedział, że 

„tylko jesteśmy gospodarzami, użyczamy stadionu”. Chcę powiedzieć, że praca jaką 

wykonuje pan kierownik przy tej okazji, pomoc jak również pracownicy GOSiR jest 

nieoceniona. Korzystając z tej okazji serdecznie dzięuję. 

 

Radny Zenon Lenart: mam taką propozycję, jeżeli będzie pan przedstawiał na następnej 

sesji to sprawozdanie i te turnieje, żeby tutaj dopisać np. Turniej Piłki Nożnej Sędziów na 

przykład ile tam osób brało udział. Wtenczas jest to dla nas miarodajne, bo tych turniejów 

może być multum. Jak mamy Turniej Dwójek Piłki Siatkowej, bo 2 dwójki się zbierze,  

4 ludzi i jest turniej. A jeżeli to jest 40 osób (czyli 20 dwójek) to widać po prostu ogrom 
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pracy, bo sam turniej to jest takie stwierdzenie dla nas mało obrazowe. Rzucenie tutaj 

konkretnej liczby osób daje nam obraz tej działalności jaka jest. 

 

Kierownik Gminnego Ośrodka Sportu i Rekreacji – Rafał Przymusiński: tak faktycznie 

patrząc na turnieje to tak trudno może jest część, tak jak pan radny dokładnie powiedział, że 

jest to niedużo osób, turniej w badmintona czy siatkówki, to jest 10-15. 

 

Radny Zenon Lenart: ale niech to będzie 10-20 osób. Nikt nikogo, że tak powiem na grandę, 

nie robimy jakiejś wielkiej, tylko po prostu rzeczywiście zrobiliśmy, zorganizowali przyszło 

parę osób, jest to napisane. 

 

Kierownik Gminnego Ośrodka Sportu i Rekreacji – Rafał Przymusiński: oczywiście  

w przyszłym roku takie dane też umieszczę. 

 

Radny Zenon Lenart: to taka moja uwaga do tego, żeby to lepiej zobrazowało całość. 

 

Ad. 6 

Ocena zasobów pomocy społecznej za rok 2019 dla Gminy Krościenko Wyżne. 

 

Dyrektor Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej – Lucyna Liput: Panie Przewodniczący, 

Wysoka Rado, Panie Wójcie, Mieszkańcy Gminy Krościenko Wyżne przed monitorami. 

Ocena zasobów pomocy społecznej jak Państwo wiecie jest przygotowana rokrocznie z uwagi 

na to, że obliguje nas ustawa o pomocy społecznej. Ocenę przygotowujemy zawsze do  

30 kwietnia i zostaje ona przekazana do ROPS bez względu na fakt przyjęcia tej oceny przez 

radę gminy. Ocena ta jest to bardzo duży materiał, który porównuje wszystko to co jest 

robione w ramach polityki społecznej. Prezentuje dane o sytuacji demograficznej i społecznej, 

rynku pracy, infrastrukturze społecznej, o osobach korzystających z pomocy i wsparcia, 

świadczeniach pomocy społecznej, zasobach instytucjonalnych pomocy i wsparcia, kadrze, 

środkach finansowych na wydatki w pomocy społecznej i innych obszarach polityki 

społecznej w budżecie jednostki samorządu terytorialnego, a także przedstawia aktywność 

projektowo-konkursową jednostki, współpracy z organizacjami pozarządowymi w obszarze  

i wsparcia gminy. Ocena ta jest potrzebna do planowania budżetu na rok następny. Chcę tak 

bardzo po krótce przedstawić te kwestie, które zostały poruszone w tej ocenie i może podam 

niektóre dane statystyczne. Dane GUS wskazują, że na 30 czerwca 2019 r. liczba ludności 

gminy wynosiła 5 629 osób, z czego 50,05 % stanowiły kobiety (czyli 2 817), a 49,95 % 

mężczyźni (czyli 2 812 osób). Liczba ludności gminy stanowi 5,02 % ludności powiatu oraz 

0,26 % ludności województwa. Struktura ludności gminy przedstawiała się następująco: 

- osoby w wieku przedprodukcyjnym stanowiły 19,80 % czyli 1 115 osób, 

- osoby w wieku produkcyjnym stanowiły 63,40 % czyli 3 569 osób, 

- osoby w wieku poprodukcyjnym stanowiły 16,80 % czyli 945 osób. 

Według stanu na 31 grudnia 2019 r. stopa bezrobocia w gminie wynosiła 2,15 %, w powiecie 

5,51 %, natomiast w województwie aż 7,9 %. Liczba osób bezrobotnych zarejestrowanych  
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w powiatowym urzędzie pracy z terenu naszej gminy wynosiła 77 osób, w tym 59,74 % 

stanowiły kobiety (46 osób) i 40,26 % to mężczyźni (31 osób). W tej grupie bezrobotnych 

znalazły się osoby długotrwale bezrobotne - mamy ich 48. W zasobach infrastruktury 

społecznej gminy funkcjonuje jeden klub dziecięcy. Oprócz tego są 2 przedszkola, 1 oddział 

przedszkolny przy szkole podstawowej, 3 świetlice dla dzieci i młodzieży (w tym 1 świetlica 

przyszkolna). Ponadto na terenie gminy znajduje się jeden opieku dzienny oraz klub seniora. 

Jeżeli chodzi o pomoc społeczną to wsparcie w gminie w 2019 roku uzyskało 314 osób, co 

stanowi 5,57 % wszystkich mieszkańców gminy. W roku oceny w stosunku do 2018 roku 

łączna liczba osób korzystających z pomocy i wsparcia zmniejszyła się o 147 osób. Natomiast 

liczba rodzin, którym przyznano świadczenie z pomocy społecznej zmniejszyła się  

w stosunku do roku poprzedniego o 51 rodzin. W przypadku długotrwale korzystających  

z pomocy społecznej ich liczba osiągnęła poziom 119 osób, co oznacza spadek w stosunku do 

roku 2018 o 14 osób. W gminie najczęściej występującymi przyczynami trudnej sytuacji 

życiowej osób i rodzin, a jednocześnie powodami ubiegania się o pomoc społeczną w 2019 

roku było ubóstwo, niepełnosprawność, długotrwała choroba, bezrobocie, alkoholizm. 

Pamiętacie Państwo nasze oceny z wcześniejszych lat. Zawsze na pierwszym miejscu po 

ubóstwie było bezrobocie. Teraz jednak to bezrobocie jest w dalszej kolejności, czyli coraz 

mniej osób mamy bezrobotnych, którzy korzystają z tej formy wsparcia. Dokument 

prezentuje w formie graficznej i tabelarycznej szczegółowe dane dotyczące liczby osób 

korzystających ze świadczeń na podstawie wydanych decyzji administracyjnych na 

przestrzeni lat 2014-2019, z których wynika że występuje spadek osób korzystających  

z pomocy społecznej i tak z 273 świadczeniobiorców spadła liczba osób, którym decyzją 

przyznano świadczenie do 159 świadczeniobiorców. Również zauważalny jest spadek liczby 

osób korzystających z pomocy społecznej na terenie powiatu i województwa, czyli spadek 

osób korzystających z pomocy nie występuje tylko na naszym terenie ale również zauważalne 

jest to w powiecie, województwie i kraju. Jeżeli chodzi o osoby korzystające z pomocy 

społecznej w podziale na wiek i płeć to najwięcej osób z pomocy korzysta w wieku 

produkcyjnym i przedprodukcyjnym, przy czym w podziale na płeć w wieku produkcyjnym 

korzystają w większej mierze mężczyźni. Zaś w wieku od 0-7 i wieku poprodukcyjnym 

korzystają kobiety. W 2013 roku z pomocy społecznej korzystało 237 rodzin, przy liczbie 

osób 682, natomiast w 2019 roku skorzystało 146 rodzin, przy liczbie osób w rodzinie 314, 

czyli spadek o 368 osób na przestrzeni tych wszystkich lat. Jeżeli chodzi o przyznane 

świadczenia to wypłacaliśmy więcej świadczeń niepieniężnych niż pienięznych, czyli  

81,84 % - 6 602 świadczenia zostały wypłacone. Zaś jeżeli chodzi świadczenia pieniężne to 

wypłaciliśmy 1 465 świadczeń. Ocena prezentuje też wskaźnik pracy socjalnej świadczonej 

przez pracowników socjalnych w stosunku do liczby osób korzystających z pomocy i tak w 

2014 roku ten wskaźnik wynosił 37,78 % w stosunku do 68 rodzin objętych pracą socjalną na 

180 rodzin, którym przyznano pomoc i wzrósł w 2019 roku do 56,25 % w stosunku do 72 

rodzin objętych pracą socjalną na 128 rodzin którym przyznano pomoc. W 2019 roku większa 

połowa rodzin, która korzystała z pomocy była dodatkowo objęta pracą socjalną. Pomimo, iż 

zauważalny jest spadek osób korzystających z pomocy społecznej to jednak nakłady 

finansowe jak Państwo zauważacie wzrastają z roku na rok (zarówno na pomoc społeczną jak 
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i politykę społeczną). Czym to jest spowodowane. Mamy nowe zadanie 500+ jest płacone od 

1 lipca na każde dziecko bez względu na dochód, że mamy „Dobry start” i niektóre 

świadczenia wzrastają. Więcej płacimy na domy pomocy społecznej, więcej płacimy na 

dzieci, które są w pieczach zastępczych. Planujemy, że budżet w tym roku może opiewać 

nawet na ponad 9 mln. Zaznaczyć chcę także, że pomoc społeczna to nie tylko wsparcie 

finansowe osób i rodzin potrzebujących pomocy, ale także pomoc instytucjonalna świadczona 

przez placówki pomocy społecznej, których brak jest na naszym terenie. My nie mamy 

domów pomocy, mieszkań chronionych, warsztatów terapii zajęciowych, ale gmina stara się 

żeby coś zaoferować naszym mieszkańcom. W ramach jednostki specjalistycznego 

poradnictwa prowadzimy Punkt Porad Psychologicznych, Punkt Konsultacyjno-

Informacyjny, Punkt Porad Prawnych, konsultacje psychologiczne dla dzieci i młodzieży.  

W ramach placówek opiekuńczo-wychowawczych prowadzimy świetlice młodzieżowe, klub 

młodzieżowy, zajęcia muzyczne, zajęcia szachowo-warcabowe, zaś w ramach klubu 

integracji społecznej prowadzimy zajęcia sportowo-rekreacyjne, zajęcia rehabilitacyjno-

rekreacyjne i klub seniora. 

Reasumując należy zaznaczyć, iż dane zawarte w ocenie są materiałem poglądowym, 

mającym ułatwić władzom gminy podejmowanie decyzji związanych z planowaniem budżetu 

w zakresie polityki społecznej w kolejnym roku, a także ta ocena staje się podstawą do 

sformułowania wniosków i rekomendacji i takowe zostały przedstawione. Po pierwsze należy 

wspierać funkcjonowanie rodzin wieloproblemowych z grup zagrożonych wykluczeniem 

społecznym poprzez rozwój specjalistycznego wsparcia rodziny (między innymi usługi 

asystenta rodziny, asystenta osobistego osoby niepełnosprawnej, kontunuowanie oraz 

rozwijanie Punktu Specjalistycznego Poradnictwa w gminie). Po drugie zapewnienie opieki  

i pielęgnacji osobom starszym, którzy wymagają wsparcia ze względu na stan zdrowia 

poprzez utworzenie dziennego domu pobytu dla osób starszych i samotnych. Po trzecie 

zapewnienie pomocy w formie mieszkań chronionych przeznaczonych dla osób 

opuszczających placówkę opiekuńczo-wychowawczą, które ze względu na wiek, trudną 

sytuację życiową, niepełnosprawność psychiczną wymagają wsparcia w codziennym 

funkcjonowaniu. Po czwarte zapewnienie opieki w formie mieszkań socjalnych w przypadku 

klęski żywiołowej bądź trudnej sytuacji rodzin osób zagrożonych wykluczeniem społecznym 

poprzez wybudowanie lub adaptację istniejących obiektów. Po piąte bieżące reagowanie na 

nowe problemy społeczne oraz dostosowanie oferty usług do zmieniających się potrzeb 

indywidualnych i lokalnych poprzez podnoszenie jakości usług kierowanych do różnych grup 

społecznych we współpracy z jednostkami i organizacjami, a także poprzez pozyskiwanie 

środków unijnych w ramach projektów ministerialnych, konkursowych, co znacznie odciąży 

budżet gminy. 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul podziękował za udzielone informacje i dopytał 

w kwestii pytań do przedstawinych zagadnień. 

 

Głosów nie zabrano. 
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Ad. 7 

Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności międzysesyjnej. 

 

Wójt Gminy – Mateusz Liput: Wysoka Rado, pragnę przedstawić sprawy, które miały 

miejsce w okresie międzysesyjnym, tj. od 10 marca do 30 czerwca 2020 r. Tak odległe ramy 

czasowe spowodowane były sytuacją epidemiczną w naszym kraju, a nieumieszczenie 

informacji w porządku dwóch ostatnich sesji nadzwyczajnych spowodowane było 

umożliwieniem ich przebiegu w jak najkrótszej wersji, z uwagi na panujące obostrzenia 

sanitarne. 

Podczas tych ostatnich prawie trzech miesięcy w naszej gminie wiele się działo. Choć wirus 

sparaliżował naszą codzienność, nie zaburzył podstaw funkcjonowania naszego samorządu. 

Przez cały ten okres urząd gminy funkcjonował bez zarzutu. Kiedy większość urzędów 

zamknęła swoje drzwi dla petentów, w naszej placówce można było załatwić sprawę 

telefonicznie, a szczególnie ważną osobiście, przestrzegając wszelkich wytycznych 

Ministerstwa Zdrowia. Dzięki pomocy ze strony organizacji z terenu Krościenka Wyżnego do 

mieszkańców trafiło 1000 szt. maseczek ochronnych, za co dziękuję harcerzom, klubowi 

seniora i kołu gospodyń wiejskich. Za dostarczanie żywności osobom przebywającym na 

kwarantannie, udzielanie pomocy mieszkańcom w tym trudnym czasie oraz za docieranie  

z komunikatami do mieszkańców dziękuję naszym strażakom, zarówno tym z Pustyn, jak  

i Krościenka Wyżnego. Po raz kolejny udowodniliście swój profesjonalizm, dyspozycyjność  

i wzorowe przygotowanie do służby. Szczególne podziękowanie pozwolę sobie skierować do 

druhen i druhów z Krościenka Wyżnego za pomoc w przeprowadzeniu zbiórki dla szpitala  

w Łańcucie, która miała miejsce końcem marca. Udało się nam wtedy zebrać taką ilość 

artykułów, które była w stanie dopiero pomieścić najdłuższa naczepa samochodu 

ciężarowego. Mieszkańcom gminy, przedsiębiorcom z naszego terenu oraz ludziom dobrej 

woli z terenu gmin sąsiednich i całego Powiatu Krośnieńskiego dziękuję za dary na rzecz 

szpitala, które były wówczas potrzebą pierwszego rzędu, a jak wiemy część tych materiałów 

nie była dostępna w większości sklepów. 

Cały ten okres, kiedy działalność zakładów pracy zatrzymała się, a czas jakby zatrzymał się  

w miejscu, staraliśmy się wykorzystać go w jak najbardziej możliwy sposób modernizując 

nasz dom ludowy od 11 marca, dzięki czemu zyskał wygląd cieszący się uznaniem wśród 

mieszkańców gminy i jego użytkowników. 

26 marca, podczas nieobecności dzieci w szkole, poleciłem remont kolejnych, trzech 

pomieszczeń lekcyjnych, znajdujących się na parterze budynku. Dzięki realizacji tego 

zadania, początkiem maja, sale zmieniły się nie do poznania. W sumie od początku roku 

wyremontowaliśmy pięć pomieszczeń dydaktycznych, w tym dwa klas zero. 

W dniu 12 marca 2020 r. o godz. 11.00 w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Krościenko 

Wyżne odbyło się posiedzenie Gminnego Zespołu Zarządzania Kryzysowego pod moim 

przewodnictwem. W spotkaniu wzięli udział: przedstawiciele urzędu gminy, jednostek 

organizacyjnych, policji, straży pożarnych oraz przedstawiciel ośrodka zdrowia. Ponadto, 

zgodnie z wytycznymi ministerstwa podjęto wówczas decyzję o zawieszeniu działalności 

obiektów sportowych i kulturalnych oraz przesunięciu w czasie organizacji wydarzeń 
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mogących zgromadzić wielu uczestników. Spoglądając na dzisiejszą sytuację w Polsce i na 

świecie, kiedy część obostrzeń została zniesiona, postanowiłem nie organizować większych 

wydarzeń kulturalnych i sportowych, które miały miejsce w dotychczas zaplanowanym 

kalendarzu naszej gminy. 

12 marca dokonano wyboru ofert w postępowaniu na usługę pn.: ,,Usługi sprzętowe na rzecz 

Gminy Krościenko Wyżne w 2020 roku” obejmującą następujące części: 

- część I - usługi transportowe i budowlane, 

- część II - usługi koszenia niezagospodarowanych działek gminnych, 

- część III - usługi koszenia placów zabaw. 

Wraz z nadejściem wiosny ruszyły prace drogowe na terenie naszej gminy. Odbyło się 

oczyszczanie ulic z pozostałości związanych z zimowym utrzymaniem dróg oraz 

przeprowadzono mycie wiat przystankowych. Ponadto, dokonaliśmy prac remontowych na 

drogach gminnych. Zakończono żwirowanie bocznej ulicy Grunwaldzkiej w kierunku „Małej 

Dębiny”. Analogiczne prace wykonano w Pustynach utwardzając wewnętrzną drogę gminną 

(boczną ul. Dukielskiej). Przy ul. Sportowej przeprowadzono czynności mające na celu 

usprawnienie działania kanalizacji deszczowej, a przy drodze biegnącej w stronę cmentarza 

wykonano rów. Podobne działania zostały wykonane przy ścieżce pieszo-rowerowej  

w okolicy kładki nad Wisłokiem. Powstający tam rów będzie miał za zadanie odprowadzić 

wodę z drogi powiatowej (ul. Północna). 

W połowie kwietnia do naszej szkoły dotarł zestaw tworzący tzw. mobilną pracownię 

multimedialną, w którego skład wchodzi 16 szt. laptopów oraz punkt dostępowy. 

Zleciłem również wykonanie prac projektów oświetlenia ulic: Żwirowej, bocznej 

Kasztanowej, Kopalnianej, Wójtowskiej oraz bocznej Północnej, a także ul. Księżej. 

15 kwietnia po zatwierdzeniu przez premiera listy zadań, nasza gmina otrzymała 

dofinansowanie ze środków Funduszu Dróg Samorządowych w wysokości 701 668 zł, na 

wykonanie przebudowy ulicy Księżej, co stanowi 70% kosztów. Po przeprowadzeniu 

przetargu wiemy już, że całkowity koszt zadania wyniesie nieco ponad 800 000 zł. 

Przebudowa drogi ma objąć wykonanie odwodnienia (zabudowa rowu), poszerzenia jezdni 

(do szerokości 5,5 m), a także budowę chodnika i wyniesionego przejścia dla pieszych. 

Zawarłem również umowę, zgodnie z zaplanowanym w budżecie gminy na 2020 r. zadaniem 

przebudowy mostu na ul. Mostowej. Prace projektowe wykonane zostaną do końca bieżącego 

roku. 

28 kwietnia odbyła się XVII nadzwyczajna sesja rady Gminy Krościenko Wyżne, wyjątkowo 

w domu ludowym i z przestrzeganiem wszelkich norm sanitarnych. Dokonano wówczas 

zmian w uchwale budżetowej. 

W połowie maja nasza gmina w ramach podziału środków budżetu województwa 

podkarpackiego, otrzymała dofinansowanie celem modernizacji dróg dojazdowych 

prowadzących do gruntów rolnych w wysokości 79 964 zł. Po przeprowadzonym przetargu, 

całkowity koszt zadania wyniesie 60 327,07 zł. Nasza gmina została zwolniona z wkładu 

własnego na realizacje tego zadania. 

W maju dzięki przyznanemu dofinansowaniu w kwocie prawie 60 000 zł, do szkoły trafiło  

20 szt. laptopów wraz z zestawami słuchawkowymi, mających na celu poprawę jakości tzw. 
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zdalnego nauczania związanego z pandemią koronawirusa. Pod koniec maja po raz drugi 

skorzystaliśmy z dofinansowania w ramach projektu „Zdalna Szkoła”, dzięki czemu do 

szkoły trafiło 24 komputery wraz z słuchawkami, a do przedszkola 4 zestawy. 

2 czerwca odbyła się XVIII nadzwyczajna sesja Rady Gminy, podczas której dokonywaliśmy 

zmian w budżecie Gminy Krościenko Wyżne na 2020 r. Tego samego dnia w sali 

gimnastycznej szkoły podstawowej wymieniono trzy przestarzałe skrzydła drzwiowe 

znajdujące się na parterze i balkonie sali. Zadanie to wpłynie na poprawę bezpieczeństwa  

w miejscowej szkole. 

Od dnia 1 czerwca mieszkańcy mają możliwość dokonywania wpłat na nowe rachunki 

bankowe. Po kłopotach z restrukturyzacją PBS w Sanoku naszą gminę obsługuje Bank 

Gospodarstwa Krajowego wybrany w drodze postępowania przetargowego. 

15 czerwca podpisałem umowę z firmą MICCO z Beska na dostawę i montaż mobilnego 

zaplecza sportowego dla drużyny LKS Orzeł Pustyny. Zadanie ma zostać zrealizowane do 

końca sierpnia br. 

Zakończyliśmy również prace realizowane z budżetu gminy w ramach funduszu sołeckiego 

Sołectwa Pustyny. Dokonano montażu monitoringu i oświetlenia budynku użyteczności 

publicznej w Pustynach. Inwestycja ma na celu poprawę bezpieczeństwa użytkowników, jak 

również zabezpieczenie terenu przynależącego do budynku. 

22 czerwca zleciłem przygotowanie dwóch pomieszczeń w szkole podstawowej pod 

zaplanowane prace remontowe. Prace polegały na demontażu parkietu, boazerii, wyniesieniu 

przestarzałego wyposażenia. Odbyło się również posiedzenie Rady Społecznej SPG ZOZ  

w Krościenku Wyżnym, podczas którego zaopiniowaliśmy sprawozdanie finansowe  

SPG ZOZ w Krościenku Wyżnym za rok 2019. 

W dniu 23 czerwca zarządzeniem wprowadziłem pogotowie przeciwpowodziowe. W kilku 

miejscach na terenie Krościenka Wyżnego doszło do wystąpienia z koryta rzeki Wisłok. 

Sytuacje na terenie gminy monitorowałem wspólnie z wyznaczonym pracownikiem.  

Na terenie naszej gminy doszło do kilku interwencji zastępów OSP. W ciągu ostatnich dni 

nasi strażacy 32 razy wyjeżdżali do zdarzeń związanych z likwidacją skutków podtopień  

i nawałnic. Strażacy prowadzili działania na terenach gmin: Korczyna, Wojaszówka, Dukla  

i Rymanów. Bardzo dziękuję strażakom z terenu naszej gminy za zaangażowanie i pomoc  

w tych ciężkich dla ludzi chwilach. 

25 czerwca miałem przyjemność uczestniczyć w spotkaniu z minister Funduszy i Polityki 

Regionalnej Panią Małgorzatą Jarosińską-Jedynak. W wydarzeniu uczestniczyli 

parlamentarzyści, władze wojewódzkie, przedsiębiorcy i przedstawiciele władz 

samorządowych z powiatów: krosnienskiego, brzozowskiego i sanockiego. Głównymi 

tematami spotkania były efekty Funduszowego Pakietu Antywirusowego i negocjacje 

wieloletnich ram finansowych UE 2021-2027. 

26 czerwca wziąłem udział w spotkaniu z wicepremierem Piotrem Glińskim, Ministrem 

Kultury i Dziedzictwa Narodowego. Była to okazja do podziękowania rządowi oraz 

Prezydentowi RP za środki z Funduszu Inwestycji Samorządowych. Według zapowiedzi, po 

złożeniu przez gminę odpowiedniego wniosku, na nasze konto trafi 500 000 zł  
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z przeznaczeniem na inwestycje. Jest to potrzebne wsparcie dla samorządów, które również 

zmagają się ze skutkami koronawirusa. 

28 czerwca odbyła się I tura wyborów prezydenckich. Frekwencja w naszej gminie była 

najwyższa w powiecie krośnieńskim, gdyż wyniosła 68,01%. Spośród 4 389 uprawnionych do 

głosowania osób, swój głos oddało ważnie 2 980 mieszkańców gminy (liczba wydanych kart 

2936). Zwycięzcom I tury wyborów w Gminie Krościenko Wyżne został Pan Andrzej Duda, 

uzyskując 60,94 % (1816 głosów) poparcia. Pan Rafał Trzaskowski otrzymał 14,90 %  

(444 głosy). Dziękuję bardzo wszystkim mieszkańcom gminy, którzy skorzystali  

z możliwości wzięcia udziału w głosowaniu. Zachęcam wszystkich do wzięcia udziału  

w II turze wyborów prezydenckich. 

W dniu wczorajszym odbyło się pierwsze spotkanie zorganizowane przez przewodniczącego 

rady gminy dotyczące ewentualnego przejęcia przez Gminę Krościenko Wyżne cmentarza 

parafialnego w Krościenku Wyżnym i Pustynach. Oprócz członków rady gminy wzięli w nim 

udział proboszczowie z Krościenka Wyżnego i Pustyn, ks. ekonom z kurii metropolitarnej 

oraz członek rady parafialnej w Pustynach. Księża proboszczowie przedstawili obecny stan 

cmentarza wraz z przedstawieniem kosztów, które ponoszą na jego utrzymanie oraz 

argumenty, które według nich przemawiają za tym, aby rada gminy pozytywnie zaopiniowała 

przejęcie cmentarza na stan gminy. Do zapoznania przedstawiłem radnym koszty utrzymania 

cmentarzy oraz cenniki z czterech gmin Powiatu Krośnieńskiego celem porównania. Podczas 

prac komisji zobligowano mnie do przygotowania ewentualnych rozwiązań gospodarowania 

cmentarzem przez Gminę Krościenko Wyżne co postaram się przygotować niezwłocznie. 

Ponadto trwają prace nad opracowaniem do końca roku pełnej dokumentacji na przebudowę 

stadionu w Krościenku Wyżnym. Na dzień dzisiejszy trwa wszczęte przez Gminę Krościenko 

Wyżne postępowanie dotyczące wydania decyzji środowiskowej na budowę stadionu. 

Zwróciliśmy się do Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska, Sanepidu i Wód Polskich  

w sprawie wydania opinii dla ww. przedsięwzięcia. Jeżeli opinie będą pozytywne to, 

wówczas wydana przez gminę decyzja środowiskowa będzie pozytywna, a jeśli nie  

(ze względu na niezgodność inwestycji z miejscowym planem), to postępowanie będzie 

trzeba umorzyć i poczekać do zmiany Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego, 

ewentualnie zmienić zakres prac, tj. przesunąć boisko, żeby zmieściło się na działkach 

objętych terenem dla obiektów sportu i rekreacji. 

W okresie od 11 marca do dnia dzisiejszego wydałem 31 zarządzeń. Informacje na ich temat 

otrzymaliście Państwo w gazetce (informacja o wydanych zarządzeniach w załączeniu do 

protokołu). 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul dopytał w kwestii ewentualnych pytań do 

sprawozdania. 

 

Głos zabrał radny Zenon Lenart: pan wójt przedstawił tutaj, że są oszczędności na tej 

działce która jest do gruntów rolnych. Przetarg jest niższy niż przyznane środki. Jaka to jest 

kwota. 

 

Wójt Gminy – Mateusz Liput: to jest 60 tys. 
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Radny Zenon Lenart: czyli jakieś 19 tys. oszczędności. Czy w związku z tym, że jest taka 

rezerwa, moglibyśmy zrobić drogę 3637/1 o którą zwracali się mieszkańcy. To jest droga 

około 200 metrów, nie wymaga tam wielkich nakładów, ewentualnie wyrównania  

i wysypania tłucznia. Jest to droga do gruntów rolnych, tam są uprawiane pola. 

 

Wójt Gminy – Mateusz Liput: jeżeli chodzi o to dofinansowanie podejrzewam, że takiem 

możliwości mieć nie będziemy, gdyż to dofinansowanie dostaliśmy na konkretne zadanie. 

Ewentualnie będzie można zająć się tą drogą w latach następnych. 

 

Radny Zenon Lenart: a dlaczego. Moglibyśmy tam wystąpić ewentalnie o rozszerzenie o tą 

drugą działkę w związku z tym, że wystąpiły oszczędności. 

 

Wójt Gminy – Mateusz Liput: jeżeli tylko będziemy mieli taką możliwość obiecuję, że 

wystąpimy. Muszę tylko sprawdzić, skonsultować, chyba że pan mecenas wie, bo ja na tą 

chwilę taką informacją nie dysponuję, czy możemy dołożyć coś do tego wniosku, który 

złożyliśmy kilka miesięcy temu. 

 

Radny Zenon Lenart: kwestia dopisania tego numeru działki, bo są oszczędności, tam nie 

wiem może kwota 10 tys. zł może by wystarczyła, żeby te 200 metrów wyrównać tej drogi, 

jakieś tam „parę kamieniek” dorzucić. To mieszkańcy się o to zwracali. Jest pismo do pana 

przewodniczącego, pana wójta. Więc myślę, że byłoby to wyjście naprzeciw mieszkańcom. 

 

Wójt Gminy – Mateusz Liput: jeżeli tylko taką możliwość będziemy mieli, poinformuję 

pana radnego osobiście. 

 

Innych głosów nie zabrano. 

 

Ad. 8 

Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii 

w Gminie Krościenko Wyżne za 2019 rok. 

 

Skarbnik Gminy – Agnieszka Filar przedstawiła sprawozdanie z realizacji programu  

(w załączeniu do protokołu). Poinformowała, że: podstawowe cele Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Narkomanii to: 

- zwiększenie dostępności pomocy terapeutycznej i rehabilitacyjnej dla osób uzależnionych  

i osób zagrożonych uzależnieniem; 

- udzielanie rodzinom, w których występują problemy narkomanii, pomocy psychologicznej  

i prawnej; 

- prowadzenie profilaktycznej działalności informacyjnej, edukacyjnej oraz szkoleniowej  

w zakresie rozwiązywania problemów narkomanii, w szczególności dla dzieci i młodzieży, 

w tym prowadzenie zajęć sportowo-rekreacyjnych dla uczniów, konkursów plastycznych, 

muzycznych i innych; 
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- wspomaganie działań instytucji, organizacji pozarządowych i osób fizycznych, służących 

rozwiązywaniu problemów narkomanii; 

- pomoc społeczna osobom uzależnionym i rodzinom osób uzależnionych dotkniętych 

ubóstwem i wykluczeniem społecznym oraz integrowanie ze środowiskiem lokalnym tych 

osób z wykorzystaniem pracy socjalnej. 

W 2019 roku zostały zrealizowane następujące zadania: 

- zakupiono materiały profilaktyczne - „Hejt, przemoc, „Dopalacze” - w ramach akcji 

uświadamiania o szkodliwości używania narkotyków wśród uczniów Szkoły Podstawowej 

(plan: 300,00 zł, zrealizowano 299,00 zł); 

- Szkolny Konkurs Sportowy (plan: 700,00 zł, zrealizowano 700,00 zł); 

- Udział w spektaklu teatralnym(plan: 1 000,00 zł, realizacja 1 000,00 zł). 

Ogółem planowaliśmy na narkomanię 2 000,00 zł, wykonaliśmy 1 999,00 zł. 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul dopytał w kwestii ewentualnych pytań do 

sprawozdania. 

 

Głosów nie zabrano. 

 

Ad. 9 

Sprawozdanie z realizacji Programu Współpracy Gminy Krościenko Wyżne  

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 

24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie w 2019 roku. 

 

Wójt Gminy – Mateusz Liput przedstawił sprawozdanie (w załączeniu). Poinformował, że: 

uchwałą Rady Gminy z 19 października 2018 r. został uchwalony Roczny Program 

Współpracy Gminy Krościenko Wyżne z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 

wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie na 2019 rok. 

Projekt programu był konsultowany z organizacjami pozarządowymi i podmiotami 

wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie. 

Konsultacje przeprowadzono w dniach od 3 do 12 października 2018 r. poprzez 

opublikowanie na stronie internetowej Gminy Krościenko Wyżne „formularza konsultacji”, 

który stanowił załącznik do zarządzenia z dnia 2 października 2018 r. w sprawie 

przeprowadzenia konsultacji projektu Programu Współpracy Gminy Krościenko Wyżne  

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy  

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2019 r. W wyznaczonym terminie nie 

zgłoszono uwag i zastrzeżeń do projektu ww. programu. 

Na terenie Gminy Krościenko w 2019 r. funkcjonowało 10 stowarzyszeń  

(w tym 8 stowarzyszeń mających siedzibę w Gminie Krościenko Wyżne): 

1) Stowarzyszenie Kulturalne „Dębina” w Krościenku Wyżnym, 

2) Gminny Klub Sportowy „WISŁOK” Krościenko Wyżne, 

3) Ludowy Klub Sportowy „Orzeł” Pustyny, 

4) Ludowy Uczniowski Klub Sportowy „Wisłok” Krościenko Wyżne, 
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5) Stowarzyszenie „Zdrowie i Natura” w Krościenku Wyżnym, 

6) Stowarzyszenie Aktywnej Promocji Sportu i Kultury „APSIK” w Krościenku Wyżnym,  

7) Ochotnicza Straż Pożarna Krościenko Wyżne, 

8) Ochotnicza Straż Pożarna w Pustynach, 

9) Polski Czerwony Krzyż Zarząd Rejonowy w Krośnie, 

10) Polskie Stowarzyszenie na Rzecz Osób z Upośledzeniem Umysłowym Koło w Krośnie. 

Współpraca Gminy Krościenko Wyżne w 2019 roku z organizacjami pozarządowymi 

prowadzona była w zakresie wsparcia finansowego i opierała się na zasadach pomocniczości 

i suwerenności stron, partnerstwa, efektywności i jawności. 

Na realizację zadań publicznych w 2019 r. Gmina Krościenko Wyżne ogłaszała otwarte 

konkursy ofert w zakresie: 

1) umasowienia sportu i pracy z młodzieżą w Krościenku Wyżnym; 

2) umasowienia sportu i pracy z młodzieżą w Pustynach; 

3) usług opiekuńczych, w tym specjalistycznych usług opiekuńczych nad osobami, które  

z powodu wieku, choroby lub innych przyczyn wymagają pomocy innych osób oraz 

specjalistycznych usług opiekuńczych świadczonych na rzecz osób z zaburzeniami 

psychicznymi; 

4) dowozu i opieki nad dziećmi niepełnosprawnymi z terenu Gminy Krościenko Wyżne do 

Ośrodka Rehabilitacyjno-Edukacyjno-Wychowawczego w Krośnie. 

W każdym konkursie wpłynęło po jednej ofercie. 

W ramach konkursów Gmina Krościenko Wyżne przyznała dotacje celowe na realizację ww. 

zadań następującym stowarzyszeniom: 

1) Gminny Klub Sportowy „WISŁOK” Krościenko Wyżne (przyznana kwota dotacji  

23 000,00 zł), 

2) Ludowy Klub Sportowy „Orzeł” Pustyny w Krościenku Wyżnym-Pustynach (przyznana 

kwota dotacji 19 500,00 zł), 

3) Polski Czerwony Krzyż Zarząd Rejonowy w Krośnie (przyznana kwota dotacji  

99 200,00 zł). 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul dopytał w kwestii ewentualnych pytań do 

sprawozdania. 

 

Głosów nie zabrano. 

 

Ad. 10a 

Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego 

sprawozdania finansowego Samodzielnego Publicznego Gminnego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej w Krościenku Wyżnym za 2019 rok. 

 

Dyrektor Samodzielnego Publicznego Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej – Tomasz 

Marosz przedstawił projekt uchwały (projekt w załączeniu). Szanowni Państwo, Panie 

Wójcie, Państwo Radni, Mieszkańcy Gminy. Samodzielny Publiczny Gminny Zakład Opieki 
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Zdrowotnej prowadzi działalność zdrowotną polegającą przede wszystkim na udzielaniu 

świadczeń z zakresu podstawowej opieki zdrowotnej, udziela również usług 

stomatologicznych, udziela porad w zakresie ginekologii i położnictwa, prowadzi poradnię 

neurologiczną. Poza udzielaniem świadczeń zdrototnych prowadzi również działalność 

szkoleniową posiadając miejsca akredytacyjne. Koszty działalności, którą prowadzi pokrywa 

w ramach przychodu, który jest osiągnięty w ramach kontraktu z Narodowym Funduszem 

Zdrowia. Za rok 2019 sumaryczny przychód z Narodowego Funduszu Zdrowia wyniósł 

1 358 905,90 zł, a koszty prowadzonej działalności związanej z udzielaniem świadczeń 

zdrowotnych wyniosły 1 365 863,00 zł. Sumaryczny bilans zamknął się niewielką stratą  

w wysokości 759,53 zł. Tutaj muszę wyjaśnić, że co prawda bilans zamknął się stratą, jednak 

Samodzielny Publiczny Gminny Zakład Opieki Zdrowotnej w Krościenku Wyżnym 

uczestniczył w wyposażeniu filii Ośrodka Zdrowia w Pustynach, ponoszą też niemałe nakłady 

w wysokości 32 tys. zł. Ponieważ wcześniej jeden z członków rady społecznej działającej 

przy SPG ZOZ prosił, żeby wymienić kilka pozycji kosztowych. Może wyjaśnię, że przede 

wszystkim SPG ZOZ musiał zainwestować w takie niezbędne wyposażenie, w ramach 

którego NFZ nie odebrałby nam tej filii. Jest to między innymi zakup elektrokardiogramu  

(w wysokości 4 628,00 zł), niezbędna jest też waga medyczna z wzrostomierzem (koszt takiej 

wagi wynosił 1 250,00 zł), szafa do przechowyania leków (koszt takiej szafy 730,00 zł), koszt 

sprzętu komputerowego (tam były wymagane przynajmniej 2 komputery, kalwiatury, 

monitory, drukarki – 4 393,00 zł), urządzenie wielofunkcyjne (1 597,00 zł), stanowisko do 

pobierania krwi (550,00 zł) i wiele jeszcze innych takich drobnych, które nie sposób tutaj 

wymienić, które stanowią ten koszt 32 tys. zł. Chcę jeszcze nadminić, że koszty działalności 

troszkę się zwiększyły w związku właśnie z utrzymywaniem tej filii w Pustynach. Nie 

przełożyło się to w jakiś sposób na znaczący wzrost deklarowanych pacjentów do Ośrodka. 

W związku z tym koszty generalnie są obecnie wyższe niż w latach ubiegłych. Jeżeli będą 

jakieś pytania to proszę o ich zadawanie. 

 

Następnie Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul poprosił o przedstawienie opinii 

komisji. 

 

Radny Stanisław Wierdak – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw 

Obywatelskich stwierdził, że: opinia Komisji jest jednogłośnie pozytywna. 

 

Radny Eugeniusz Such – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził, że: 

Komisja Budżetu i Finansów opiniuje pozytywnie, 4 głosy „za” (jednogłośnie). 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul: dodam, że tutaj również została wydana 

pozytywna opinia Rady Społecznej SPG ZOZ, o której wspomniał wcześniej pan wójt  

w swoim sprawozdaniu. 

 

Głosów w dyskusji nie zabrano. Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul zarządził 

głosowanie nad projektem uchwały. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 13 radnych: 
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- „za” głosowało 13 radnych, 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

(imienny wykaz z głosowania w załączeniu do protokołu). 

 

Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy podjęła uchwałę w sprawie zatwierdzenia 

rocznego sprawozdania finansowego Samodzielnego Publicznego Gminnego Zakładu 

Opieki Zdrowotnej w Krościenku Wyżnym za 2019 rok (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 10b 

Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego 

sprawozdania finansowego Gminnej Biblioteki Publicznej w Krościenku Wyżnym  

za 2019 rok. 

 

Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej w Kroscienku Wyznym – Anita Fal przedstawiła 

projekt uchwały (w załączeniu). Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo Radni, Panowie 

Wójtowie, Pani Skarbnik. Mówiąc o naszym rocznym sprawozdaniu finansowym mówimy  

o naszej działalności, o tym co robimy, co jest naszym głównym zadaniem. Więc Gminna 

Bibliotek Publiczna jest instytucją kultury Gminy Krościenko Wyżne. Właściwie dwie 

wypożyczalnie funkcjonują w naszej gminie: biblioteka w Krościenku Wyżnym i biblioteka  

w Pustynach. Naszym podstawowym zadaniem jest działalność związana z wypożyczaniem 

książek, przede wszystkim głównie tym się zajmujemy, bo jak nazwa wskazuje jesteśmy 

biblioteką więc dbamy o to aby mieć dobry, atrakcyjny księgozbiór, żeby ten wzrost liczby 

czytelników był w naszej gminie coraz wyższy. Dlatego też szereg naszych działań opieramy 

na promocji czytelnictwa zwłaszcza wśród tej najmłodszej grupy dzieci, które trzeba 

przyzwyczajać do kontaktu z książką, uczyć ich tego od najmłodszych lat. Oprócz naszej 

działalności związanej z wypożyczaniem prowadzimy także taką działalność dodatkową 

związaną z różnego rodzaju kursami. Przede wszystkim kursami komputerowymi, zajęciami 

rękodzieła, zajęciami dla dzieci w czasie ferii, w czasie wakacji, z zajęciami świetlicowymi  

w filii w Pustynach, organizujemy także spotkania autorskie. W zeszłym roku braliśmy udział 

w takim projekcie o finansach w bibliotece. Był to projekt skieroowany do osób powyżej  

50 roku życia. Naprawdę bardzo fajny projekt z którego skorzystało wielu mieszkańców 

naszej gminy i większość była bardzo zadowolona, gdyż wiele takich praktycznych 

informacji dotyczących finansów i bezpieczeństwa przede wszystkim w internecie, mieli 

okazje się dowiedzieć, czy rozszerzyć swoją dotychczasowa wiedzę. Oprócz tego 

organizowaliśmy wspólnie z Gminą Krościenko Wyżne „Jesienny wieczór w blasku świec” 

razem z konkursem krościeńska poezja. Było to już kolejny taki wieczór. Jeśli chodzi o naszą 

bazę lokalową to zeszły rok przyniósł nam dużą zmianę jeśli chodzi o filię w Pustynach, bo 

zyskaliśmy ten nowy lokal w nowym budynku użyteczności publicznej. Wypożyczalnia  

w Pustynach jest teraz naprawdę fajna. Jest to 105 metrów, czyli duże pomieszczenie, gdzie 

można robić różnego rodzaju zajęcia. Od razu słowa podziękowania skieruję na ręce pana 

wójta, pana przewodniczącego, strażaków z Pustyn i pana sołtysa za ogromną pomoc 

zwłaszcza przy przenoszeniu całego księgozbioru, przenoszeniu regałów, bo tej pracy było 
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naprawdę dużo. Także jeszcze raz serdecznie dziękuję. A co do jakiś szczegółów myślę, że 

nasze sprawozdanie było dość dokładnie przedstawione Państwu i może nie będę tutaj tego 

wszystkiego czytać. Jeżeli ktoś ma jakieś konkretne pytania, chętnie doprecyzuje, czy 

powiem jak to wygląda. 

 

Następnie Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul poprosił o przedstawienie opinii 

komisji. 

 

Radny Stanisław Wierdak – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw 

Obywatelskich stwierdził, że opinia Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Obywatelskich jest 

jednogłośnie pozytywna, 5 głosów „za”. 

 

Radny Eugeniusz Such – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził, że: 

Komisja Budżetu i Finansów po zapoznaniu się z materiałem pozytywnie opiniuje projekt 

uchwały, 4 głosy „za”. Jeśli można tylko dodać to dziękujemy pani dyrektor, tak trzymać 

dalej, psuć nie będziemy tego. 

 

W otwartej dyskusji nad projektem uchwały głosów nie zabrano, wobec czego 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul zarządził głosowanie. W głosowaniu jawnym 

uczestniczyło 13 radnych: 

- „za” głosowało 13 radnych, 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

(imienny wykaz z głosowania w załączeniu do protokołu). 

 

Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy podjęła uchwałę w sprawie zatwierdzenia 

rocznego sprawozdania finansowego Gminnej Biblioteki Publicznej w Krościenku Wyżnym 

za 2019 rok (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 10c 

Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały w sprawie określenia średniej ceny 

jednostki paliwa w Gminie Krościenko Wyżne na rok szkolny 2020/2021. 

 

Radca Prawny – Mariusz Ślusarczyk przedstawił projekt uchwały (w załączeniu). Panie 

Przewodniczący, Panowie Wójtowie, Wysoka Rado. Zgodnie z przepisami prawa 

oświatowego obowiązkiem gminy jest zapewnienie niepełnosprawnym dzieciom 5 letnim i 6 

letnim oraz dzieciom objętym wychowaniem przedszkolnym bezpłatnego transportu i opieki 

w czasie przewozu do najbliższego przedszkola, oddziału przedszkolnego w szkole 

podstawowej oraz innej formy wychowania przedszkolnego. Obowiązki te gmina może 

wykonywać samodzielnie, ale mogą to również wykonywać rodzice. Wówczas gmina 

obowiązana jest do zwrotu kosztów przewozu. Zwrot kosztów przewozu odbywa się na 

podstawie umowy zawartej pomiędzy rodzicami tych dzieci a wójtem gminy. Koszty 
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przewozu obliczane są według wzoru określonego w art. 39a ust. 2 Prawa oświatowego. Aby 

ten wzór można było stosować konieczne jest określenie średniej ceny jednostki paliwa.  

Tą średnią cenę jednostki paliwa w gminie określa na każdy rok szkolny rada gminy w drodze 

uchwały uwzględniając ceny jednostki paliwa w danej gminie. Tym samym zasadnym jest 

podjęcie uchwały, aby od 1 września wójt mógł zawrzeć z rodzicami taką umowę. 

 

Następnie Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul poprosił o przedstawienie opinii 

komisji do projektu. 

 

Radny Stanisław Wierdak – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw 

Obywatelskich stwierdził, że opinia Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Obywatelskich jest 

jednogłośnie pozytywna, 5 głosów „za”. 

 

Radny Eugeniusz Such – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził,  

że: Komisja Budżetu i Finansów jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały,  

4 głosy „za”. 

 

W otwartej dyskusji nad projektem radny Krzysztof Ronowski: krótkie pytanie do pana 

mecenasa, być może było to przejęzyczenie. W podstawie uchwały mamy wskazany  

art. 39a ust. 3, a nie 2, o którym pan wcześniej wspomniał. Więc nie wiem czy 

przejęzyczenie, czy w naszym projekcie uchwały. 

 

Radca Prawny – Mariusz Ślusarczyk: nie, ponieważ wzór określa art. 39a ust. 2. Natomiast 

art. 39 ust. 3 stanowi o kompetencji rady gminy. On mówi wprost, że tą jednostkę paliwa 

określa w drodze uchwały rada gminy. W podstawie prawnej jest dlatego podany ust. 3 bo to 

jest delegacja dla Wysokiej Rady dotycząca podjęcia tej uchwały. 

 

Wobec braku innych pytań w dyskusji Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul zarządził 

głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 13 radnych: 

- „za” głosowało 13 radnych, 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

(imienny wykaz z głosowania w załączeniu do protokołu). 

 

Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy podjęła uchwałę w sprawie określenia średniej 

ceny jednostki paliwa w Gminie Krościenko Wyżne na rok szkolny 2020/2021  

(uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 10d 

Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Krościenko 

Wyżne. 



 

 

22 

 

Radca Prawny – Mariusz Ślusarczyk przedstawił projekt uchwały (w załączeniu). 

Zorientował, że projekt uchwały obejmuje wprowadzenie zmiany w § 6 ust. 2 załacznika do 

uchwały NR XII/80/2019 Rady Gminy Krościenko Wyzne z dnia 29 listopada 2019 roku  

w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 

Krościenko Wyżne. Zmiana polega na nałożeniu na mieszkańca gminy obowiązku 

odpowiedniego oznakowania worku w którym oddaje odpady komunalne. W chwili obecnej  

z uwagi na przyjęty przez Gminę Krościenko Wyżne system to oznakowanie odbywa się przy 

pomocy kodów kreskowych. Przypominam tylko, że zgodnie z art. 6k ustawy o utrzymaniu 

czystości i porządku w gminach, w przypadku gdy właściciel nieruchomości niedopełnia 

obowiązku selektywnego zbierania odpadów komunalnych, firma odbierająca odpady 

komunalne informuje o tym wójta i właściciela nieruchomości i wójt wszczyna postępowanie 

w którym nakłada na tego właściciela nieruchomości podwyższoną stawkę opłaty. W naszym 

wypadku jest to 66 zł na 1 osobę. Aby była możliwość zidentyfikowania tego właściciela 

nieruchomości konieczne jest nałożenie na niego obowiązku w Regulaminie znakowania 

worków kodem kreskowym. Przypominam także, że Regulaminem utrzymania czystości  

i porządku w gminie jest aktem prawa miejscowego i każdy mieszkaniec ma obowiązek 

stosowania się do zaleceń zawartych w tym Regulaminie. Natomiast zgodnie z art. 10 ust. 2a 

ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach, kto nie wykonuje obowiązków 

wynikających z Regulaminu podlega karze grzywny. 

 

Następnie Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul poprosił o przedstawienie opinii 

komisji do projektu. 

 

Radny Bolesław Pudłowski – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, 

Rolnictwa i Ochrony Środowiska stwierdził, że projekt zmiany uchwały w sprawie 

uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Krościenko 

Wyżne, przez komisję został zaopiniowany pozytywnie jednogłośnie. 

 

Wobec braku głosów w dyskusji Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul zarządził 

głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 13 radnych: 

- „za” głosowało 13 radnych, 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

(imienny wykaz z głosowania w załączeniu do protokołu). 

 

Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie 

uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Krościenko 

Wyżne (uchwała w załączeniu). 

 

Prowadzący posiedzenie Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul zarządził przerwę  

w obradach w godz. 1105 – 1120. 
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Ad. 10e  

Po wznowieniu obrad Rada Gminy Krościenko Wyżne przystąpiła do rozpatrzenia 

projektu uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Krościenko Wyżne wotum zaufania. 

 

Wójt Gminy – Mateusz Liput przedstawił raport o stanie Gminy Krościenko Wyżne za 

2019 rok (raport w załączeniu). Stwierdził, że: przedłożony Państwu już drugi raport o stanie 

gminy jest to instytucją, wprowadzoną przepisami ustawy z dnia 11 stycznia 2018 r.  

o zmianie niektórych ustaw w celu zwiększenia udziału obywateli w procesie wybierania, 

funkcjonowania i kontrolowania niektórych organów publicznych. 

W ubiegłym roku raport obejmował nieco szerszy odcinek czasowy. Jako sporządzany 

po raz pierwszy był dokumentem wyjściowym. Treść przedstawionego Państwu raportu  

w roku bieżącym ogranicza się do omówienia danych za rok 2019, jak również podania  

w nim elementów stałych-niezmiennych w stosunku do roku ubiegłego. 

W formie i treści raportu uwzględniono również ubiegłoroczne sugestie Wysokiej 

Rady przede wszystkim poprzez umieszczenie w części opisowej kwestii demografii gminy, 

danych dotyczących Urzędu Gminy Krościenko Wyżne, obszernej części co do działań 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej oraz przedszkola prowadzonego w naszej gminie 

przez siostry zakonne, a także danych procentowych w kwestii wodociągów i kanalizacji. 

Raport o stanie Gminy Krościenko Wyżne za 2019 rok przygotowany został zgodnie 

z art. 28aa ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym. W myśl przepisów tej 

ustawy wójt co roku do dnia 31 maja przedstawia radzie gminy „Raport o stanie gminy”. 

Raport obejmuje podsumowanie działalności wójta w roku poprzednim, w szczególności 

realizację polityk, programów i strategii realizowanych przez Gminę Krościenko Wyżne i jej 

jednostki organizacyjne, uchwał Rady Gminy i budżetu obywatelskiego, którego rolę  

w pewnym sensie spełniają w naszej gminie fundusze sołeckie. Rada Gminy rozpatruje raport 

podczas sesji, na której podejmowana jest uchwała rady gminy w sprawie udzielenia lub 

nieudzielenia absolutorium. 

Raport rozpatruje się w pierwszej kolejności, przeprowadzając debatę nad jego treścią. 

Jako, że raport jest kierowany przede wszystkim do mieszkańców gminy, mogą oni zabierać 

głos w debacie po uprzednim złożeniu zgłoszenia popartego podpisami co najmniej 20 osób. 

Zgłoszenie należało przedłożyć Przewodniczącemu Rady Gminy Krościenko Wyżne 

najpóźniej w dniu wczorajszym, a więc dniu poprzedzającym dzisiejszą sesję rady gminy. 

Mieszkańcy są dopuszczani do głosu według kolejności zgłoszeń otrzymanych przez 

Przewodniczącego Rady. Maksymalna liczba mieszkańców mogących zabrać głos w debacie 

wynosi 15. 

Celem zapewnienia możliwości zapoznania się z treścią raportu dla jak najszerszego 

grona mieszkańców gminy został on udostępniony w Biuletynie Informacji Publicznej oraz na 

stronie internetowej gminy. 

Przedstawiony Państwu raport został podzielony na trzy części. Pierwszą, która 

zawiera ogólną charakterystykę gminy. Drugą, podzieloną na dwa etapy: tabelaryczny  

i opisowy, a traktującą w przedmiocie realizacji przez władzę wykonawczą uchwał Rady 
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Gmin. Trzecią, stanowiącą przedstawienie realizacji funduszu sołeckiego z uwzględnieniem 

podziału na Sołectwo Krościenko Wyżne i Pustyny. 

Część pierwsza raportu złożona jest z 9 modułów i została ona poświęcona na analizę 

ogólnych danych o gminie. Pierwszy z modułów zawiera część poświęconą historii gminy, 

informacje o jej położeniu i powierzchni przedstawia skład władz gminnych oraz dane  

o sytuacji demograficznej gminy. 

Analizując dane zamieszczone w raporcie w przedmiocie zmian demograficznych  

w naszej gminie, zachodzących w okresie od dnia 1 stycznia do 31 grudnia 2019 r.  

w odniesieniu do zjawisk zachodzących w tej materii w latach poprzednich można postawić 

niepokojącą tezę, iż społeczeństwo gminy starzeje się. Przyczyną takiego stanu rzeczy jest 

przede wszystkim zbyt niski przyrost urodzeń w stosunku do liczby mieszkańców 

osiągających wiek postprodukcyjny. Należy również zauważyć dysproporcje w postaci 

wzrostu liczby mieszkańców Sołectwa Pustyny oraz zmniejszenia stanu liczbowego 

mieszkańców Sołectwa Krościenko Wyżne. 

Kolejny moduł działu pierwszego traktuje w przedmiocie finansów gminy. Został on 

podzielony na części. W wyniku dokonanych zmian w budżecie w 2019 r. plan dochodów 

wyniósł – 23 489 913,20 zł, a plan wydatków 24 444 568,15 zł, w tym dochody i wydatki 

związane z realizacją zadań bieżących z zakresu administracji rządowej oraz innych zadań 

zleconych gminie (związkom gmin) ustawami w wysokości 7 411 428,14 zł, rozchody 

związane ze spłatą kredytów i pożyczek krajowych 300 000,00 zł (kredyt długoterminowy  

w Banku Gospodarstwa Krajowego w Rzeszowie). 

Zgodnie ze sprawozdaniem rocznym Rb – 27S z planu wynoszącego po zmianach 

23 489 913,20 zł wykonano dochody w wysokości 23 420 354,70 zł, co stanowi 99,70% 

planowanych dochodów. Natomiast na dzień 31 grudnia 2019 r. z planu wydatków 

wynoszącego po zmianach 24 444 568,15 zł wydatkowano kwotę 23 394 364,73 zł,  

co stanowi 95,70% planowanych wydatków. 

Wydatki budżetowe realizowano sukcesywnie w miarę wpływów dochodów 

budżetowych przy zachowaniu terminów płatności oraz celowości planowanych kwot.  

W ogólnym planie wydatków wydzielono wydatki majątkowe w kwocie 3 236 169,00 zł,  

z czego na nakłady inwestycyjne wydatkowano kwotę 2 765 186,31 zł. 

Na wydatki bieżące planowano kwotę 21 208 399,15 zł, a zrealizowano w wysokości 

20 629 178,42 zł. 

Główne zadania inwestycyjne realizowane w 2019 r. to: 

1) budowa budynku użyteczności publicznej w Pustynach. 

2) budowa parkingu przy budynku użyteczności publicznej w Pustynach. 

3) remont ulicy Parkowej w Krościenku Wyżnym. 

4) budowa i modernizacja dróg dojazdowych do gruntów rolnych. 

5) budowa sieci elektroenergetycznej niskiego napięcia do 1kV oświetlenia ulicznego ścieżki 

pieszo-rowerowej. 

Szczegółowa struktura dochodów i wydatków budżetu gminy została przedstawiona 

w sprawozdaniu Wójta Gminy Krościenko Wyżne z dnia 25 marca 2020 r. z wykonania 

budżetu Gminy Krościenko Wyżne za 2019 r. 
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Kolejny punkt stanowią kredyty zaciągnięte przez gminę. Gmina posiada kredyt 

długoterminowy zaciągnięty na realizację zadania pn. „Termomodernizacja budynków 

użyteczności publicznej w Gminie Krościenko Wyżne w roku 2014 na kwotę 2 100 000 zł, 

gdzie do spłaty na dzień 31 grudnia 2019 r. pozostało 600 000 zł. Harmonogram spłat kredytu 

i odsetek w kolejnych latach przedstawia tabela w treści raportu. 

W dalszej części przedstawiono również kwestie związane z pozyskiwaniem środków 

zewnętrznych z wyszczególnieniem działów i celów, dla realizacji których były one 

pozyskiwane oraz stan mienia komunalnego, gdzie wskazano mienie komunalne gminy 

wykorzystywane dotychczas, wykaz działek przyjętych w zasoby gminy w roku 2019 jak 

również wykaz działek sprzedanych osobom fizycznym w roku 2019. 

Kolejne moduły obejmują kwestie ładu przestrzennego, z uwzględnieniem planów 

zagospodarowania przestrzennego, a także studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego. Istotną kwestię stanowi tutaj sprawa przystąpienia do 

sporządzenia zmiany Studium Uwarunkowań i Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego 

Gminy Krościenko Wyżne. Wprowadzenie zmian w Studium wynika z potrzeby dokonania 

aktualizacji dokumentu określającego politykę przestrzenną Gminy Krościenko Wyżne, 

będącego podstawą do opracowywania kolejnych zmian w Miejscowym Planie 

Zagospodarowania Przestrzennego. 

Następny poruszony w części pierwszej raportu temat obejmuje infrastrukturę 

techniczną i komunalną. Poruszono sprawy wodociągów i kanalizacji, dróg i oświetlenia 

ulicznego z uwzględnieniem remontów dokonanych w 2019 roku. 

Ciąg dalszy raportu traktuje w przedmiocie ochrony środowiska i gospodarki 

odpadami, a więc porusza kwestie walorów środowiskowych i warunków klimatycznych 

gminy oraz obszarów prawnie chronionych, pomników przyrody ożywionej i w końcu 

wspomnianej już gospodarki odpadami. Dodatkowym elementem tego rozdziału, jest kwestia 

programów z zakresu ochrony środowiska realizowanych przez gminę. Są to przede 

wszystkim Gminny Program Usuwania Azbestu oraz Program Ochrony Środowiska dla 

Gminy Krościenko Wyżne na lata 2016-2025. 

W roku 2019 Gmina zrealizowała zadanie pn.: „Usuwanie wyrobów zawierających 

azbest z terenu Gminy Krościenko Wyżne”, korzystając ze wsparcia finansowego w ramach 

programu priorytetowego „Ogólnopolski program finansowania usuwania wyrobów 

zawierających azbest” z udziałem środków udostępnionych przez Narodowy Fundusz 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej dla Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Rzeszowie. 

Realizując cele związane z ochroną powietrza, wynikające z Programu Ochrony 

Środowiska w 2019 r. gmina zakupiła ze środków własnych, czujniki firmy Beskids 

Instruments, które dzięki innowacyjnym rozwiązaniom i technologii, monitorują jakość 

powietrza. Zostały one zamontowane w sześciu lokalizacjach na terenie gminy. Czujniki te 

tworzą zintegrowany system informacyjno-pomiarowy składający się z opcjonalnego, 

zewnętrznego ekranu LED, wskaźnikowego urządzenia pomiarowego pyłów PM2.5 i PM10, 

wilgotności oraz temperatury, oprogramowania do analizy i prezentacji wyników oraz 

aplikacji na urządzenia mobilne. 
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Szósty moduł działu pierwszego poświęcono kwestii realizacji zadań oświatowych  

w naszej gminie. Przedstawiono zadanie opieki nad dziećmi do lat 3, realizowane przez Klub 

Dziecięcy Angelandia z siedzibą w Krościenku Wyżnym, działania Przedszkola 

Samorządowego im. Wandy Chotomskiej w Krościenku Wyżnym oraz Publicznej Szkoły 

Podstawowej im. Jana Pawła II w Krościenku Wyżnym. W krótkim akapicie przedstawiono 

także najistotniejsze sprawy związane z prowadzoną przez Zgromadzenie Sióstr Służebniczek 

NMP tzw. „Ochronką św. Józefa”. 

W tej części uwzględniono cele zrealizowane przez jednostki organizacyjne  

w 2019 r. oraz środki, które zostały wykorzystane dla realizacji tych celów. Na koniec 

rozdziału poświęconego oświacie przedstawiono wykonanie zadania gminy polegającego na 

dofinansowaniu kształcenia młodocianych pracowników. 

W kolejnej części omówiono kwestię zabytków leżących na terenie gminy, działalność 

Gminnej Biblioteki Publicznej oraz Gminnego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Krościenku 

Wyżnym. 

Następnie przedstawiono sprawy związane z bezpieczeństwem publicznym 

obejmującego swoim zakresem ochronę przeciwpożarową, współpracę z policją, obronę 

cywilną i zarządzanie kryzysowe. 

Moduł dziewiąty obejmuje realizację przez gminę i jej jednostki przyjętych 

programów, planów i strategii w tym działalność Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Krościenku Wyżnym. Przyczyną uwzględnienia działalności jednostki organizacyjnej 

gminy w rozdziale traktującym na temat strategii, programów i planów jest fakt, że wiele 

programów realizowanych przez gminę dotyczy zakresu pomocy społecznej i jest realizowane 

przez GOPS. 

Działania podejmowane przez organy Gminy Krościenko Wyżne oraz jednostki 

organizacyjne gminy, przedstawione w treści niniejszego raportu w pełni wpisują się  

w Strategię Rozwoju Gminy Krościenko Wyżne określoną w załączniku do uchwały  

NR XIII/93/2016 Rady Gminy Krościenko Wyżne z dnia 27 stycznia 2016 r. 

Główne programy realizowane przez gminę oprócz wspomnianych już wyżej to: 

1) Współpraca Gminy z organizacjami pozarządowymi. 

2) Program Gospodarki Niskoemisyjnej. 

3) Program Wspierania Rodziny i Pieczy Zastępczej. 

4) Gminny Program Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 

5) Gminny Program Przeciwdziałania Narkomanii. 

6) Rządowy Program „Karta Dużej Rodziny. 

7) Program opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na 

terenie Gminy Krościenko Wyżne. 

8) Lokalny program wspierania edukacji uzdolnionych dzieci i młodzieży uczęszczających do 

szkół dla których organem prowadzącym jest Gmina Krościenko Wyżne. 

Raport przedstawia szczegółowo ich realizację i środki podejmowane przez organy 

gminy służące celom programów. 

Druga część raportu została poświęcona wykonywaniu uchwał Rady Gminy 

Krościenko Wyżne. Zawiera ona część tabelaryczną, w której dokonano podziału uchwał na 
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uchwały finansowe, uchwały dotyczące podatków i opłat, uchwały dotyczące gminnych 

programów, uchwały z zakresu gospodarki nieruchomościami i zagospodarowania 

przestrzennego, uchwały z zakresu gospodarki odpadami oraz uchwały pozostałe; jak również 

część opisową zawierająca analizę realizacji uchwał przez organ wykonawczy. 

Co do ostatniego modułu, jak wspomniałem na początku elementem obligatoryjnym, 

który winien być zawarty w raporcie o stanie gminy, jest realizacja budżetu obywatelskiego. 

Budżet obywatelski jest instytucją co do zasady fakultatywną, bowiem obowiązek jego 

wprowadzenia dotyczy jedynie miast działających na prawach powiatu. W Gminie 

Krościenko Wyżne nie został on wprawdzie utworzony, za to nieprzerwanie od kilkunastu lat 

w budżecie gminy wyodrębniane są środki w ramach funduszu sołeckiego. Nie inaczej było  

w roku 2019, a szczegóły wydatkowania środków z funduszu sołectwa Krościenko Wyżne  

i sołectwa Pustyny przedstawiono w trzeciej części raportu. 

 

Następnie Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul otworzył debatę nad raportem  

z udziałem radnych oraz mieszkańców gminy. 

 

I. Głosy radnych: 

 

Głos zabrał radny Krzysztof Ronowski: Szanowni Państwo, Panie Wójcie. Raport o stanie 

gminy to bardzo ważny dokument, pojawił się niedawno, posiada części obligatoryjne. 

Niestety jednak w tym raporcie nie ma jednej istotnej części, która dotyczy funkcjonowania 

gminy i jest istotna dla mieszkańców. Mówię tutaj o ochronie zdrowia. Nie mówię tego żeby 

przewrócić cały dokument, ale pewne dokonania, pewne rzeczy dzieją się w tej dziedzinie, 

działy się w ubiegłym roku i pan też podejmował decyzje. Zostałem zobligowany przez część 

mieszkańców do tego, by zająć stanowisko, przypomnieć panu i też żeby nie uciekło całkiem 

z historii, przypomnieć i ocenić Pańskie postępowanie dotyczące SPG ZOZ. Konkretnie 

wypowiadania umowy dyrektorowi SPG ZOZ, działań które pan podejmował w sierpniu. 

Oczywiście całą historię mogę przedłożyć, nie wiem jedynie czy to jest sensowne. Problem 

polega na tym, że podjął pan działania, próbował pan wypowiedzieć umowę dyrektorowi, 

próbował pan zdestabilizować w pewnym sensie pracę SPG ZOZ. Na końcu się pan z tego 

wycofał, co jest okolicznością łagodzącą dla pana. Niemniej jednak międzyczasie mieszkańcy 

zebrali znaczną część podpisów, znaczna część mieszkańców Gminy Krościenko Wyżne  

w obronie pana dyrektora się podpisała. Historia się wydarzyła, ona nie może zostać 

zapomniana. Tak jak powiedziałem, pewne okoliczności łagodzące w tym sensie wystąpiły, 

że zaniechał pan swoich działań. Niemniej jednak zostałem zobligowany do tego, żeby 

przypomnieć to panu. Przypomnieć, że nie ma takich rzeczy ujętych w raporcie o stanie 

gminy i w imieniu swoim i tej części mieszkańców (pewnie części bo nie wszystkich) ale tych 

którzy trzymali ze mną kontakt w tej sprawie, niestety ode mnie pan wotum zaufania nie 

otrzyma za to działanie, za inne zresztą pewnie tak. To co teraz powiedziałem nie ma wpływu 

na ocenę absolutoryjną, która będzie parę punktów później. 

 



 

 

28 

 

Wójt Gminy – Mateusz Liput: całe to zamieszanie wokół sytuacji kadrowej w SPG ZOZ 

spowodowane było tym, że zaproponowałem panu dyrektorowi pełny wymiar czasu pracy 

uważając, że siłą rzeczy dyrektor Ośrodka Zdrowia powinien ten wymiar czasu pracy mieć na 

pełny etat, żeby całkowicie poświęcić się rozwojowi. Tym bardziej, że wówczas była w toku 

inwestycja związana z utworzeniem filii Ośrodka Zdrowia w Pustynach. Tutaj pan dyrektor 

stwierdził, że na pełny etat pracować nie może, w związku z tym powstała lista podpisów 

mieszkańców, która stanęła w obronie pana dyrektora. Ja w sumie chciałem, jedynym moim 

działniem było to, że mam taką wizję co do Ośrodka Zdrowia, niemniej jednak żeby ten 

dyrektor w pełnym wymiarze czasu pracy mógł poświęcić się tym obowiązkom. Tym 

bardziej, że wówczas została też zlecona koncepcja architektoniczna budynku użyteczności  

w Krościenku Wyżnym, w której jedną z części składowych tego budynku była nowa siedziba 

Ośrodka Zdrowia w Krościenku Wyżnym. Uznawałem, że jeżeli ktoś chciałby się poświęcić 

temu zadaniu, to ta część etatu którą ma aktualnie dyrektor jest zdecydowanie za mała. 

 

Radny Zenon Lenart: moje zdanie będzie może troszeczkę dość krytyczne w sprawie tego 

raportu. Miałbym po prostu troszeczkę inną wizję, bo tak jak pan wójt powiedział, cytując 

tutaj artykuł z ustawy o samorządzie gminnym „raport obejmuje podsumowanie działalności 

wójta w roku poprzednim, w szczególności realizację polityk, programów i strategii, uchwał 

rady gminy i funduszu sołeckiego”. I gdybyśmy się tak pochylili troszeczkę nad tym co jest 

zapisane w ustawie i popatrzyli na nasz raport, to tak 90 % z niego można by było spokojnie 

wyrzucić, bo one tego nie dotyczą. Władze gminy, no cóż są i koniec, ale to nie jest 

działalność wójta. Mamy dalej tutaj przedstawione chociażby demografia. Proszę Państwa 

kopiuj-wklej (4 strony kopiuj-wklej) tabelki z zerami, które nam nic nie mówią. Owszem 

bardzo dobrze pan wójt zrobił podsumowując tutaj, to jest na jednej stronie. Ale też chcę 

zwrócić uwagę, gdybyśmy popatrzyli na raport z poprzedniego roku, stan mieszkańców 

gminy 5696, a w raporcie na 2019 stan na 1 stycznia 5637. 59 osób ubyło w nocy z sylwesta 

na nowy rok. To o czymś też mówi, po prostu o niedokładności. Pozyskiwanie środków 

zewnętrznych - efekty, jakie są środki i co się zrealizowało. Po prostu widziałbym, żeby ten 

raport dawał nam napradę obraz tego co się dzieje. Samo kopiuj-wklej sprawozdań  

(bo tak trzeba powiedzieć). Słuchaliśmy sprawozdań, które żywcem znalazły się w tym 

raporcie na zasadzie kopiuj-wklej. To nie jest realizacja działalności wójta. Tu bym widział 

po prostu, żeby to było naprawdę pokazane, zresztą nawet w stronach internetowych można 

sobie znaleźć raporty (fajnie w formie tabelarycznej) jest zadanie, jest realizacja, są efekty. 

Tak bym to widział. Dam taki przykład: środki na panele fotowoltaiczne, ale nie wiem ile 

środków, nie wiemy jak moc tych paneli, ile osób skorzystało, czyli nie mamy tej realizacji. 

Owszem wiemy, że ona była, ale nie ma w raporcie pokazane ile, czego. To bym widział po 

prostu żeby to było w takim bardziej konkretnym, nie chodzi o objętość 100 stron, bo to nie  

o to chodzi. Chodzi o pokazanie krótko. My jesteśmy małą gminą, nam nie trzeba tutaj 

przepisywać z tego cośmy słyszeli przed chwileczką chociażby o GOSiR, o GOPS itd.  

To wszystko myśmy czytali, to wszystko są sprawozdania, ale pokażmy realizację 

programów, polityki, co mamy. Realizujemy program ochrony powietrza – dobrze. 

Zamontowaliśmy, czy ktoś po prostu jakąś analizę przeprowadził tego stanu powietrza.  
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Nie mamy tego napisane. Bo jakby się tak ktoś pochylił i powiedział, że 30 dni w roku stan 

powietrza w Krościenku Wyżnym jest zły. Wiąże się to z koniecznością wymiany kotłów, 

więc mamy jakiś program żeby ludziom pomóc, żeby te kotły wymienili, żeby ten stan się 

poprawił. To jest po prostu pewne działnie. Samo opisywanie mnie nie przekonywuje. Nie 

chcę tutaj dalej krytykować, bo nie o to chodzi żeby krytykować. Chodzi o to żebyśmy 

wypracowali jakiś model taki dobry model. Żeby to odpowiadało stanu rzeczywistemu, to co 

chcemy zrobić, jaki mamy program i co nam się udało zrobić. Też tu taka uwaga, nie pisze się 

w raporcie za rok 2019 rzeczy, które się dokonały w roku 2020, bo taka jest prawda. Jeżeli 

pozyskaliśmy środki na drogę w 2020 to nie ujmujemy tego w 2019, bo to nie jest to, to jest 

coś innego. Wybiegamy w przyszłość. Takie jest moje zdanie. Państwo możecie się z tym 

zgodzić albo nie zgodzić. Ja przyszedłem do rady po to żeby podnieść jakość, że chcę co mi 

się nie podoba co uważam, że powinniśmy dopracować i lepiej działać, żeby to dokonywać  

i dlatego się tym dzielę. 

 

Radca Prawny – Mariusz Ślusarczyk: odnosząc się tutaj do wypowiedzi pana radnego 

Lenarta mówiącego o wypracowaniu pewnego modelu, czy podniesienia jakości tego raportu 

to zwracam uwagę na zapis art. 28aa ustawy o samorządzie gminnym. Ustęp 2 mówi tak: 

„raport obejmuje podsumowanie działalności wójta w roku poprzednim, w szczególności 

realizację polityk, programów i strategii, uchwał rady gminy i budżetu obywatelskiego”. 

Słowo w szczególności (słowo klucz) mówi, że jest to przykładowy katalog. To wójt 

decyduje co w tym raporcie powinno być zawarte. Słuchając Państwa uwagi, jeżeli Państwo 

chcecie wypracować pewien model, czy zobowiązać wójta do tego co Państwo chcecie, żeby 

w tym raporcie było, jest ustęp 3 art. 28aa. Ustęp 3 mówi tak: „rada gminy może określić  

w drodze uchwały szczegółowe wymogi dotyczące raportu”. Więc nie stoi na przeszkodzie 

nic, abyście to Państwo w drodze uchwały zobowiązali wójta co chcecie mieć aby w tym 

raporcie było. Cieżko tutaj mówić wójtowi żeby był jasnowidzem i żeby Państwa (może nie 

wszystkich), żeby wszystkich państwa zadowolił. Wójt opracowuje, była pewna koncepcja, to 

co Państwo żeście w tamty roku ten raport wysłuchali, były Państwa uwagi, zastrzeżenia, tak 

jak wójt wspomniał na wstępie, te uwagi, te zastrzeżenia, te opinie Państwa w tym nowym 

raporcie za 2019 rok zostały uwzględnione. I jeżeli Państwo uważacie, że raport może być 

krótszy, może być przystępniejszy, może być w innej formie, nie zawierać tyle danych takich 

powiedzmy technicznych, statystycznych to nie stoi na przeszkodzie abyście to Państwo  

w drodze uchwały ustalili sobie (spotkali się na komisjach), wypracowali pewny model, 

podnieśli tą jakość tego raportu, jak pan mówi. I wtedy wójt mając Państwa spostrzeżenia  

w formie uchwały (Państwa wytyczne) taki raport przygotuje. Ja tak tylko apropos bo 

rozwodzimy się nad raportem. To jest drugi raport w historii, bo dopiero od tej kadencji te 

raporty są przedkładane i to jest taka uwaga, że są przepisy pozwalające Wysokiej Radzie 

podjąć uchwałę doprecyzowującą ten raport. Wtedy Państwo macie to w raporcie to  

co Państwo podjęliście w uchwale. Dziękuję bardzo. 

 

Wójt Gminy – Mateusz Liput: bardzo bym prosił jeszcze ewentualnie panów radnych o tą 

informację, o której drodze z tego roku mówimy. Tutaj panowie zauważyliście, że w opisie 
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być może to dotyczy tego punktu IV - Infrastruktura techniczna i komunalna. Tam jest 

informacja o dofinansowaniu na ulicę Ksieżą, być może o to chodziło. To się znalazło 

dlatego, że w tamty roku został ten wniosek do wojewody złożony, dlatego jest tutaj o tym 

wzmianka. 

 

Pozostali radni nie zabrali głosu. 

 

II. Głosy mieszkańców: 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul poinformował, że mieszkańcy nie złożyli 

pisemnych zgłoszeń do udziału w debacie nad raportem. 

 

Mając powyższe na uwadze Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul zarządził 

głosowanie nad udzieleniem Wójtowi Gminy Krościenko Wyżne wotum zaufania. 

W głosowaniu jawnym uczestniczyło 13 radnych: 

- „za” głosowało 10 radnych, 

- „przeciw” – 2 radnych, 

- „wstrzymał się” od głosu 1 radny, 

 

(imienny wykaz z głosowania w załączeniu do protokołu). 

 

Przewodniczący stwierdził, ze Rada Gminy podjęła uchwałę w sprawie udzielenia Wójtowi 

Gminy Krościenko Wyżne wotum zaufania (uchwała w załączeniu). 

 

Ad.10 f-g 

Rozpatrzenie projektów oraz podjęcie uchwał w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego Gminy Krościenko Wyżne wraz ze sprawozdaniem z wykonania 

budżetu Gminy Krościenko Wyżne za 2019 rok oraz udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy 

Krościenko Wyżne za 2019 rok. 

 

I. Przewodniczący Rady Gminy – Krzysztof Podkul oddał głos Skarbnikowi Gminy – 

Agnieszce Filar, która przedstawiła roczne sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy 

Krościenko Wyżne za 2019 rok (zarządzenie Nr V/177/2020 Wójta Gminy Krościenko 

Wyżne z dnia 25 marca 2020 r. - w załączeniu do protokołu). 

 

Skarbnik Gminy – Agnieszka Filar poinformowała, że sprawozdanie roczne zostało 

przedstawione szczegółowo na komisjach i przedstawi najważniejszych kwestie. Rada Gminy 

Krościenko Wyżne uchwałą NR III/21/2018 z dnia 28 grudnia 2018 r. uchwaliła budżet 

w wysokości: 

- dochody gminy w wysokości 21 140 810,00 zł, 

- wydatki w kwocie 20 840 810,00 zł, 

- spłaty otrzymanych krajowych pożyczek i kredytów w kwocie 300 000,00 zł, 
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- wydatki budżetu obejmujące zadania jednostek pomocniczych gminy – 73 617,20 zł, 

- dochody i wydatki związane z realizacją zadań zleconych z zakresu administracji rządowej 

i innych zleconych gminie ustawami w wysokości 5 796 948,00 zł. 

W wyniku dokonanych zmian w budżecie w 2019 r. plan dochodów wyniósł 

23 489 913,20 zł, natomiast plan wydatków 24 444 568,15 zł, w tym dochody i wydatki 

związane z realizacją zadań bieżących z zakresu administracji rządowej oraz innych zadań 

zleconych gminie (związkom gmin) ustawami w wysokości 7 411 428,14 zł, rozchody 

związane ze spłatą kredytów i pożyczek krajowych 300 000,00 zł. 

 

Otrzymane środki w formie dotacji celowych wykorzystano następująco: 
 

Dział 010 „Rolnictwo i łowiectwo”: 
 

- otrzymaną dotację w kwocie 75 000,00 zł wykorzystano na realizację zadania 

inwestycyjnego pn. „ Budowa i modernizacja dróg dojazdowych do gruntów rolnych  

w obrębie dz. nr 3410, 2463”. 
 

- otrzymaną dotację w kwocie 31 014,94 zł wykorzystano na zwrot rolnikom podatku 

akcyzowego zawartego w cenie oleju napędowego wykorzystywanego do produkcji rolnej 

w wysokości 30 406,81 zł, kwotę 608,13 zł na pokrycie kosztów związanych z wydrukami 

decyzji o zwrocie podatku akcyzowego. 

 

Dział 600 „Transport i łączność”: 
 

- otrzymaną dotację w kwocie 41 179,50 zł wydatkowano na zadania bieżące realizowane na 

podstawie porozumień (umów) - zimowe utrzymanie dróg powiatowych. 
 

Dział 710 „Działalność usługowa”: 
 

- otrzymaną dotację w kwocie 8 000,00 zł wydatkowano na zadanie związane  

z przeniesieniem mogiły żołnierza z I wojny światowej w Krościenku Wyżnym na 

cmentarz parafialny. 

 

Dział 750 „Administracja publiczna”: 
 

- otrzymaną dotację w kwocie 36 306,00 zł wydatkowano na pokrycie częściowych kosztów 

związanych z zatrudnieniem osób wykonujących prace z zakresu administracji rządowej 

zleconych gminie. 

 

Dział 751 „Urzędy naczelnych organów władzy państwowej, kontroli i ochrony prawa 

oraz sądownictwa”: 
 

- otrzymaną dotację w kwocie 1 143,00 zł wydatkowano na prowadzenie i aktualizację 

stałego rejestru wyborców w gminie. 
 

- otrzymaną dotację w kwocie 20 574,90 zł wydatkowano na wydatki związane  

z przygotowaniem i przeprowadzeniem wyborów do Sejmu i Senatu. 
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- dotację w kwocie 7 346,15 zł wydatkowano na wydatki związane z przygotowaniem  

i przeprowadzeniem wyborów uzupełniających do Rady Gminy Krościenko Wyżne. 
 

- otrzymaną dotację w kwocie 18 796,67 zł wydatkowano na wydatki związane  

z przygotowaniem i przeprowadzeniem wyborów do Parlamentu Europejskiego. 

 

Dział 752 „Obrona narodowa”: 
 

- otrzymaną dotację w kwocie 1 496,68 zł wydatkowano na przeprowadzenie gminnych 

ćwiczeń obronnych. 

 

Dział 758 „Różne rozliczenia”: 
 

- otrzymano zwrot środków wyodrębnionych w ramach funduszu sołeckiego za 2017 rok  

w wysokości 18 228,10 zł, z czego dochody bieżące wynosiły 15 272,32 zł, a majątkowe 

2 955,78 zł. 

 

Dział 801 „Oświata i wychowanie”: 
 

- otrzymano dotację celową z gminy na zadania bieżące realizowane na podstawie 

porozumień (umów) między jednostkami samorządu terytorialnego w kwocie  

157 396,58 zł. 

 

- dotacja celowa otrzymana z budżetu państwa na realizację własnych zadań bieżących gmin 

(związków gmin, związków powiatowo-gminnych) – wychowanie przedszkolne wyniosła 

202 032,00 zł. 

 

- rozdział 80153 „Zapewnienie uczniom prawa do bezpłatnego dostępu do podręczników, 

materiałów edukacyjnych lub materiałów ćwiczeniowych” – otrzymaną dotację w kwocie 

27 622,01 zł wydatkowano  na wyposażenie szkół w podręczniki, materiały edukacyjne lub 

materiały ćwiczeniowe. 

 

Dział 851 „Ochrona zdrowia”: 
 

- otrzymana dotacja w kwocie 380,00 zł wydatkowana została na sfinansowanie kosztów 

wydawania decyzji w sprawach świadczeniobiorców innych niż ubezpieczeni. 

 

Dział 852 „Pomoc społeczna”: 
 

- otrzymaną dotację w kwocie 12 454,48 zł wydatkowano na opłacenie składek na 

ubezpieczenie zdrowotne za osoby pobierające niektóre świadczenia z pomocy społecznej.  
 

- otrzymaną dotację w kwocie 125 019,83 zł, wydatkowano na wypłatę zasiłków 

okresowych. 
 

- otrzymaną dotację w kwocie 167 438,12 zł wydatkowano na wypłatę zasiłków stałych. 
 

- otrzymano dotację w wysokości 64 944,00 zł w tym: dotacja celowa  na dofinansowanie 

własnych zadań bieżących na częściowe pokrycie kosztów funkcjonowania Gminnego 
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Ośrodka Pomocy Społecznej w wysokości 61 290,00 zł, dotacja celowa na zadania zlecone 

w kwocie 3 654,00 zł na wypłatę wynagrodzenia za sprawowanie opieki oraz na obsługę 

tego zadania. 
 

- otrzymaną dotację w kwocie 42 580,00 zł wydatkowano na świadczenie specjalistycznych 

usług opiekuńczych. 
 

- otrzymaną dotację w kwocie 61 624,00 zł wydatkowano na dofinansowanie zadań 

realizowanych w ramach wieloletniego programu wspierania finansowego gmin w zakresie 

dożywiania „Pomoc państwa w zakresie dożywiania”. 

 

Dział 854 „Edukacyjna opieka wychowawcza”: 
 

- otrzymano dotację w kwocie 81 065,60 zł na udzielenie edukacyjnej pomocy materialnej 

dla uczniów o charakterze socjalnym. 

 

Dział 855 „Rodzina”: 
 

- otrzymaną dotację wydatkowano na realizację zadań wynikających z ustawy o pomocy 

państwa w wychowaniu dzieci w kwocie 4 968 510,80 zł, w tym: na wynagrodzenia  

i składki od nich naliczane 55 160,63 zł. 
 

- „Świadczenia rodzinne, świadczenie z funduszu alimentacyjnego oraz składki na 

ubezpieczenia emerytalne i rentowe z ubezpieczenia społecznego” – otrzymano dotację  

w kwocie 1 994 321,10 zł.  

 

- rozdział 85503 „Karta dużej rodziny” – otrzymaną dotację w kwocie 798,09 zł 

wydatkowano na realizację zadań związanych z przyznawaniem Kart Dużej Rodziny. 
 

- „Wspieranie rodziny” – otrzymaną dotację w kwocie 245 327,00 zł wydatkowano między 

innymi na: realizację rządowego programu „Dobry Start” - 236 530,00 zł oraz na realizację 

programu „Asystent rodziny i koordynator rodziny pieczy zastępczej” - 8 797,00 zł. 
 

- otrzymano dotację celową z gminy na zadania bieżące realizowane na podstawie 

porozumień (umów) między jednostkami samorządu terytorialnego w kwocie 5 250,00 zł, 

w tym: zwrot z Gminy Krosno za dzieci uczęszczające do Klubu Dziecięcego 

„Angelandia”. 
 

- „Składki na ubezpieczenie zdrowotne opłacane za osoby pobierające niektóre świadczenia 

rodzinne, zgodnie z przepisami ustawy o świadczeniach rodzinnych oraz za osoby 

pobierające zasiłki dla opiekunów, zgodnie z przepisami ustawy z dnia 4 kwietnia 2014 r.  

o ustaleniu i wypłacie zasiłków dla opiekunów” – otrzymano dotację w kwocie  

8 827,35 zł. 

 

Dział 900 „Gospodarka komunalna i ochrona środowiska”: 
 

- otrzymano dofinansowanie ze środków Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego  

w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Podkarpackiego na lata 
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2014 – 2020 na realizację projektu pn. „Instalacja systemów energii odnawialnej dla 

gospodarstw domowych z terenu Miasta Krosno i Gminy Krościenko Wyżne”  

w kwocie 521 770,48 zł. 
 

- oraz dotacja w kwocie 4 080,00 zł, którą wydatkowano na realizację programu pn. 

„Usuwanie wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy Krościenko Wyżne”. 

 

Na wydatki bieżące planowano kwotę 21 208 399,15 zł, a zrealizowano w wysokości 

20 629 178,42 zł. W wydatkach bieżących wyodrębnić można: 

a) dotacje       - 1 375 236,10 zł 

b) świadczenia na rzecz osób fizycznych    - 7 863 323,69 zł 

c) wynagrodzenia i składki od nich naliczane   - 8 178 611,22 zł 

d) wydatki związane z realizacją ich statutowych zadań  - 3 194 244,72 zł 

e) wydatki na obsługę długu jednostek samorządu terytorialnego -      17 762,69 zł 

 

W zakresie zadań gminy wydatkowano środki na: 

1) rolnictwo i łowiectwo – 36 788,90 zł 

2) transport i łączność – 297 905,90 zł 

3) gospodarka mieszkaniowa – 171 357,13 zł 

4) działalność usługowa – 8 000,00 zł 

5) informatyka – 88 613,10 zł 

6) administracja publiczna – 2 080 293,93 zł 

7) urzędy naczelnych organów władzy państwowej kontroli i ochrony prawa oraz 

sądownictwa – 47 860,72 zł 

8) obrona narodowa – 1 496,68 zł 

9) bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa – 130 211,80 zł 

10) obsługa długu publicznego – spłata odsetek od zaciągniętych kredytów – 17 762,69 zł 

11) różne rozliczenia – 4 992,41 zł 

12) oświata i wychowanie – 7 035 856,42 zł 

13) ochrona zdrowia – 89 067,29 zł 

14) pomoc społeczna – 1 015 490,45 zł  

15) edukacyjna opieka wychowawcza – 201 607,03 zł  

16) rodzina – 7 396 515,06 zł 

17) gospodarka komunalna i ochrona środowiska – 1 018 096,80 zł  

18) kultura i ochrona dziedzictwa narodowego – 584 407,20 zł  

19) kultura fizyczna – 402 854,91 zł 

 

II. Następnie Skarbnik Gminy – Agnieszka Filar przedstawiła informację o stanie mienia 

Gminy Krościenko Wyżne na dzień 31 grudnia 2019 r. (zał. nr 15 do zarządzenia  

NR V/177/2020 Wójta Gminy Krościenko Wyżne z dnia 25 marca 2020 r.). 

 

Poinformowała, że w zasobach gminy znajdują się działki o ogólnej wartości początkowej 

3 602 772,28 zł, co stanowi ponad 31 ha.  
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Budynki mienia komunalnego wykorzystywanego dotychczas to: Dom Ludowy 

Krościenko Wyżne, Dom Ludowy Pustyny, dobudówka OSP Krościenko Wyżne, budynek 

Szkoły Podstawowej, Publicznego Gimnazjum i sali gimnastycznej oraz Przedszkola 

Samorządowego. Budynek po byłej GRN wynajmują osoby prawne na działalność 

gospodarczą. Budynek Ośrodka Zdrowia został użyczony SPG ZOZ w Krościenku Wyżnym 

na potrzeby prowadzonych usług medycznych, natomiast budynek socjalno-usługowy dla 

LKS „Wisłok” przekazano w trwały zarząd. Na terenie Pustyn wykorzystywane są budynki 

Domu Ludowego, OSP wraz pomieszczeniami gospodarczymi przeznaczonymi na usługi dla 

ludności oraz oddany do użytkowania w 2019 roku budynek użyteczności publicznej.  

W 2019 roku sprzedano osobom fizycznym działkę o nr 120 położoną w Krościenku 

Wyżnym. Natomiast łączna wartość początkowa przyjętych w 2019 r. w Krościenku Wyżnym 

działek to 169 324,24 zł, natomiast w Pustynach wartość początkowa 27 194,68 zł. 

Dochody z najmu i dzierżawy składników majątkowych Skarbu Państwa, jednostek 

samorządu terytorialnego lub innych jednostek zaliczanych do sektora finansów publicznych 

oraz innych umów o podobnym charakterze wynoszą: 

1) wpływy z opłat za trwały zarząd 43 071,44 zł, 

2) użytkowanie i służebności – 6 517,87 zł, 

3) opłaty z tytułu użytkowania wieczystego nieruchomości – 2 076,30 zł. 

 

 

III. Kolejno Skarbnik Gminy – Agnieszka Filar odczytała uchwałę Nr 7/45/2020 z dnia  

4 maja 2020 r składu orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Rzeszowie 

w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Krościenko Wyżne 

sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy za 2019 rok. Skład Orzekający Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Rzeszowie postanawia pozytywnie zaopiniować sprawozdanie  

z wykonania budżetu Gminy Krościenko Wyżne za 2019 rok z uwagami opisanymi  

w uzasadnieniu do opinii (uchwała Nr 7/45/2020 z dnia 4 maja 2020 r składu orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Rzeszowie - w załączeniu do protokołu). 

 

 

IV. W dalszym ciągu Skarbnik Gminy – Agnieszka Filar przedstawiła sprawozdanie 

finansowe Gminy Krościenko Wyżne za 2019 rok (zarządzenie NR V/188/2020 Wójta 

Gminy Krościenko Wyżne z dnia 21 maja 2020 r. w sprawie przekazania Radzie Gminy 

Krościenko Wyżne sprawozdania finansowego Gminy Krościenko Wyżne za 2019 rok  

- w załączeniu do protokołu) szczegółowo omawiając: 

 

1) bilans jednostki budżetowej i samorządowego zakładu budżetowego. 

 

Skarbnik Gminy – Agnieszka Filar stwierdziła, że: bilans został sporządzony na podstawie 

sprawozdań jednostkowych złożonych przez jednostki organizacyjne gminy tj. Urząd Gminy, 

Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej, Samorządowe Przedszkole, Gminny Ośrodek Sportu 

i Rekreacji oraz Publiczną Szkołę Podstawową w terminie do dnia 31 marca 2020 r. oraz 

wartości aktywów wynikają z danych po przeprowadzonej na dzień 31 grudnia 2019 r. 
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inwentaryzacji. W porównaniu z rokiem 2018 nastąpił spadek aktywów trwałych  

o 53 771,76 zł. Zwiększeniu uległy aktywa obrotowe o 90 284,30 zł (głównie należności 

krótkoterminowe). W 2019 r. gmina osiągnęła zysk netto w wysokości 2 232 142,80 zł, 

natomiast strata netto gminnych jednostek organizacyjnych wyniosła 15 424 469,30 zł. 

Zobowiązania na koniec 2019 r. stanowiły zobowiązania bieżące – m.in. z tytułu 

dodatkowego wynagrodzenia rocznego, podatku i składek na ubezpieczenia społeczne od 

niego naliczanych, z tytułu dostaw i usług (faktury z 2019 r. z terminem płatności w miesiącu 

styczniu 2020 r.). 

 

2) zestawienie zmian w funduszu jednostki. 

 

Skarbnik Gminy – Agnieszka Filar poinformowała, że w 2019 roku wydatki budżetowe  

w porównaniu z rokiem 2018 wzrosły o 812 327,64 zł, środki na inwestycje spadły  

o 747 906,48 zł, natomiast zrealizowane dochody budżetowe wzrosły o 784 021,55 zł. 

 

 

V. Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Krzysztof Podkul oddał głos 

Przewodniczącemu Komisji Rewizyjnej celem przedstawienia stanowiska Komisji 

Rewizyjnej oraz opinii i wniosku w sprawie absolutorium. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Krzysztof Ronowski przedstawił wniosek Komisji 

Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy (wniosek Komisji w załączeniu). 

Zorientował, że: Komisja Rewizyjna obradowała na dwóch posiedzeniach w dniu 27 kwietnia 

oraz w dniu 25 maja i wypracowała swoje stanowisko, które zawarła w dwóch uchwałach. 

(Jednocześnie zaznaczył, że będzie mówił blokowo o dwóch uchwałach dlatego, że sprawa 

dotyczy zarówno rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego jak też wniosku  

o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Krościenko Wyżne).  

Uchwała NR 1 – uchwała po rozpatrzeniu sprawozdania wójta gminy z wykonania 

budżetu za 2019 rok i zapoznaniu się z opinią Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Rzeszowie o tym sprawozdaniu, po rozpatrzeniu sprawozdania 

finansowego Gminy Krościenko Wyżne za 2019 rok, a także po rozpatrzeniu informacji  

o stanie mienia Gminy Krościenko Wyżne na dzień 31 grudnia 2019 r. pozytywnie 

zaopiniowała wykonanie budżetu Gminy Krościenko Wyżne za 2019 rok. Do tej uchwały 

sporządzono szczegółową opinię Komisji Rewizyjnej, która została złożona do Regionalnej 

Izby Obrachunkowej.  

Uchwała NR 2, która jest konsekwencją uchwały NR 1. W sentencji w sprawie wniosku 

o udzieleniu absolutorium Wójtowi Gminy Krościenko Wyżne za 2019 rok, Komisja 

Rewizyjna zawnioskowała o udzielenie absolutorium. Obydwie uchwały zostały przyjęte 

jednogłośnie 2 głosami „za”.  

Komisja Rewizyjna pracowała na 2 posiedzeniach oceniając budżet gminy  

i sprawozdania gminy. Jeżeli Państwo pozwolicie (mocno skrótowo, żeby nie czytać całości, 

przedłożę obydwa sprawozdania) a na koniec jeżeli przewodniczący pozwoli odczytam opinię 
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Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej (to jest taka druga opinia  

w kolejności która jest wymagana). A więc Szanowni Państwo: 

1) Na pierwszym posiedzeniu w dniu 27 kwietnia, zajęliśmy się kontrolą wykonania budżetu 

Gminy Krościenko Wyżne po stronie dochodów i wydatków, analizą zadłużenia gminy 

oraz prawidłowości spłaty zadłużenia a także rozdysponowaniem rezerwy ogólnej w 2019 

roku, analizą wpływów i umorzeń zastosowanych przez wójta w 2019 r. z tytułu podatków 

(rolnego, leśnego, od nieruchomości, od środków transportowych). Podjęliśmy też 

informację z realizacji zadania dotyczącego odbioru i zagospodarowania odpadów 

komunalnych z terenu Gminy Krościenko Wyżne w 2019 roku, a także podjęliśmy 

informację z realizacji zadania inwestycyjnego pn. „Budowa parkingu przy budynku 

użyteczności publicznej w Pustynach”. Żeby nie czytać całości (a jest tu kilkanaście stron  

z rzeczy, które chciałbym Państwu przedstawić) to przynajmniej w dwóch punktach. 

Należności wymagalne wg źródeł dochodów w 2019 roku, które pokazują w jaki sposób 

powinny wpływać środki do budżetu gminy i niestety nie wpływają z różnych przyczyn,  

a przez lata narastają. I tak należności wymagalne ujęte w tabeli od 2010 roku do 2019 

roku, mając takie porównanie powiem tak, że narastają w tempie zastraszającym. Już  

w ubiegłym roku zaznaczałem tutaj, że są takie pozycje na które nie mamy wpływu, bo cóż 

możemy poradzić z zaliczką alimentacyjną, czy też z innymi ujęciami. Jednak one 

występują w budżecie i tak jak na przykład jeżeli mówimy o narastaniu należności choćby 

z tego tytułu to pomiędzy rokiem 2010 a rokiem 2019 jest to 300 % wzrostu między 120 

tys. zł a 350 tys. zł. Te rzeczy obciążają budżet gminy i niestety wpływają na nasze 

możliwości. Jedną z większych należności, które tutaj w tej tabeli ujęliśmy i widać  

w sposób taki czytelny to podatek od nieruchomości od osób prawnych (to jest podatek 

między innymi za lotnisko) a także podatki od nieruchomości od osób fizycznych  

(tu niestety też wzrasta). Po omówieniu poszczególnych kwestii, pochylając się nad 

wydatkami, przyjęliśmy taką zasadę, że oceniamy działy tam gdzie nie było wykonania  

w 100 %. Tutaj udzielali szczegółowych informacji pan wójt, pani skarbnik, pan sekretarz 

do poszczególnych działów. Pochyliliśmy się nad analizą zadłużenia gminy. To już 

Państwo tez kilkukrotnie słyszeli i na komisjach, więc może tak dla przypomnienia dla 

mieszkańców. Aktualnie stan na 31 grudnia 2019 r. zadłużenie wynosi 325 tys. 

plan/wykonanie 317 tys. 762 zł. Kolejnym punktem było rozdysponowanie rezerwy 

ogólnej nad którym się pochyliliśmy. Pochyliliśmy się też nad decyzjami wydawanymi 

przez wójta w celi umorzenia podatków, bo to też ma wpływ na budżet gminy. I tak jak 

zaznaczyłem wcześniej poważną kwestią było też pochylenie się nad kosztami gospodarki 

odpadami w 2019 r. Jeżeli to Państwa interesuje to przynajmniej dwie kwestie z tego 

wyciągnę. Łącznie w roku 2019 z terenu Gminy Krościenko Wyżne odebrano i przekazano 

do zagospodarowania lub unieszkodliwiania ponad tysiąc ton odpadów. Łącznie koszty 

systemu gospodarowania odpadami komunalnymi na terenie Gminy Krościenko Wyżne  

w 2019 roku wyniosły ponad 780 tys. zł (czytam skrótowo, żeby Państwu nie zabierać 

dużo czasu).  

2) Natomiast pochylając się nad protokołem z 25 maja tj. rozpatrzenie sprawozdania 

finansowego, rozpatrzenie informacji o stanie mienia Gminy Krościenko Wyżne  
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i wypracowanie stanowiska na temat uchwał dotyczących zaopiniowania budżetu  

i wniosku do rady gminy.  

3) Jeżeli Państwo pozwolicie w tym momencie przeczytam opinię Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Rzeszowie, która odniosła się do sprawozdania Komisji Rewizyjnej  

i tych spraw, które przed chwilą powiedziałem. Uchwała 7/13/2020 z dnia 5 czerwca  

2020 r. Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej postanawia pozytywnie 

zaopiniować wniosek Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy 

Krościenko Wyżne z tytułu wykonania budżetu gminy za 2019 r. W uzasadnieniu 

Regionalna Izba Obrachunkowa wskazała i odniosła się do naszych protokołów  

z 27 kwietnia, 25 maja, do opinii Komisji Rewizyjnej dołączonej do uchwały NR 1 i NR 2, 

które przed chwilą miałem Państwu możność przeczytać (uchwała NR 7/13/2020 Skład 

Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej z dnia 5 czerwca 2020 r. - w załączeniu do 

protokołu). W sentencji Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Rzeszowie 

po zapoznaniu się z przedłożonymi dokumentami stwierdza, co następuje: 

a) Wniosek Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Krościenko 

Wyżne powiązany jest z treścią ustaleń zawartych w protokołach z posiedzeń komisji; 

b) Komisja Rewizyjna przed sformułowaniem wniosku, co do absolutorium odbyła dwa 

posiedzenia; 

c) Komisja Rewizyjna na pierwszym posiedzeniu odbytym w dniu 27 kwietnia 2020 r. 

poddała szczegółowej analizie wykonanie planowanych źródeł dochodów budżetu 

gminy w niektórych działach klasyfikacji budżetowej szczególnie w przypadku 

niższego lub wyższego wykonania w stosunku do planu. Ponadto Komisja porównała 

należności wymagalne według źródeł dochodów w 2019 roku w porównaniu do lat 

2010-2018 (miałem szansę to Państwu przed chwilą przeczytać). Następnie Komisja 

Rewizyjna dokonała analizy wykonania wydatków budżetowych, w tym wydatków 

związanych  

z realizacją zadań z zakresu administracji rządowej i innych zadań zleconych gminom.  

d) W dalszej kolejności Komisja Rewizyjna dokonała szczegółowej analizy: 

- wpływów i umorzeń przez Wójta Gminy podatków: od nieruchomości, leśnego, 

rolnego i od środków transportowych, 

- zadłużenia gminy oraz prawidłowości jego spłaty, 

- rezerwy ogólnej oraz rezerwy celowej na realizację zadań z zakresu zarządzania 

kryzysowego. 

e) Komisja Rewizyjna nie wniosła uwag ani zastrzeżeń do ww. informacji. 

f) Komisja zapoznała się również z informacją dotyczącą odbioru i zagospodarowania 

odpadów komunalnych. Ponadto zapoznała się z realizacją zadania inwestycyjnego  

pn.: „Budowa parkingu przy budynku użyteczności publicznej w Pustynach”. 

g) Na posiedzeniu w dniu 25 maja Komisja rozpatrzyła: 

- sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Krościenko Wyżne,  

- sprawozdanie finansowe (bilans wykonania budżetu, łączny bilans, rachunek zysków 

i strat, zestawienie zmian w funduszu oraz informację dodatkową), 



 

 

39 

 

- rozpatrzono także informację o stanie mienia Gminy Krościenko Wyżne na dzień 

31 grudnia 2019 roku. 

h) W oparciu o tak szczegółową analizę wykonania budżetu Gminy Krościenko Wyżne za 

2019 r. oraz po rozpatrzeniu sprawozdania z wykonania budżetu za 2019 rok wraz  

z opinią o tym sprawozdaniu, sprawozdania finansowego oraz informacji o stanie 

mienia komunalnego gminy Komisja Rewizyjna stwierdziła, że Wójt Gminy realizując 

zadania związane z wykonywaniem budżetu, kierował się zasadą celowości, legalności, 

rzetelności i oszczędności w gospodarowaniu środkami publicznymi. 

i) To co miałem szansę Państwu przedstawić w pierwszej opinii zostało to w tej uchwale 

NR 1 przez Komisję Rewizyjną przedłożone. Z mojej strony dziękuję. Jest to skrótowa 

wypowiedź, Jeżeli Państwo radni będą mieli pytania do protokołu, będą chcieli 

rozpatrzyć dane zawarte w protokole Komisji Rewizyjnej, bardzo proszę jestem do 

dyspozycji. Dziękuję bardzo. 

 

VI. Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Krzysztof Podkul udzielił głosu 

Przewodniczącym stałych Komisji Rady Gminy, którzy przedstawili opinie Komisji 

dotyczące: 

a) sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Krościenko Wyżne za 2019 rok, 

b) sprawozdania finansowego Gminy Krościenko Wyżne za 2019 rok, 

c) informacji o stanie mienia gminy na dzień 31 grudnia 2019 r. 

 

Głos zabrali kolejno Przewodniczący stałych Komisji Rady, którzy w opiniach odnieśli się  

do trzech ww. punktów: 

1) Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Obywatelskich – radny Stanisław 

Wierdak stwierdził, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała sprawozdania,  

5 głosów „za”, 

2) Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa i Ochrony Środowiska  

– radny Bolesław Pudłowski stwierdził, że Komisja również pozytywnie opiniuje 

sprawozdanie finansowe Gminy Krościenko Wyżne wraz ze sprawozdaniem  

z wykonania budżetu Gminy Krościenko Wyżne za 2019 rok, 5 głosów „za” 

(jednogłośnie), 

3) Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – radny Eugeniusz Such stwierdził, że 

Komisja pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie finansowe Gminy Krościenko Wyżne 

wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Krościenko Wyżne za 2019 rok,  

4 głosy „za”. 

 

VII. Dyskusja. 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul otworzył dyskusję. 
 

Głosów w dyskusji nie zabrano. 
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Wobec brak głosów w dyskusji Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul zarządził 

odrębne głosowania nad: 
 
 

1) projektem uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

Gminy Krościenko Wyżne wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy 

Krościenko Wyżne za 2019 rok. 
 

W głosowaniu jawnym uczestniczyło 13 radnych: 

- „za” głosowało 13 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” - 0 radnych, 

- „wstrzymało się od głosu - 0 radnych, 

 

(imienny wykaz z głosowania w załączeniu do protokołu). 

 

Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy podjęła uchwałę w sprawie rozpatrzenia  

i zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Krościenko Wyżne wraz  

ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Krościenko Wyżne za 2019 rok  

(uchwała w załączeniu do protokołu). 
 

2) projektem uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Krościenko 

Wyżne za 2019 rok. 
 

W głosowaniu jawnym uczestniczyło 13 radnych: 

- „za” głosowało 13 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” - 0 radnych, 

- „wstrzymało się od głosu - 0 radnych, 

 

(imienny wykaz z głosowania w załączeniu do protokołu). 

 

Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy podjęła uchwałę w sprawie udzielenia 

absolutorium Wójtowi Gminy Krościenko Wyżne za 2019 rok (uchwała w załączeniu do 

protokołu). 

 

Ad. 10h 

 Rada Gminy Krościenko Wyżne przystąpiła do rozpatrzenia projektu uchwały  

w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Krościenko Wyżne na 2020 rok. 

 

Skarbnik Gminy – Agnieszka Filar przedstawiła projekt uchwały wg zwiększeń oraz 

zmniejszeń w poszczególnych działach, rozdziałach i paragrafach klasyfikacji budżetowej 

(projekt w załączeniu). Stwierdziła ona, że: 

1) zmniejsza się plan dochodów budżetu Gminy Krościenko Wyżne na 2020 rok o kwotę  

2 000,00 zł w dziale 756 Dochody od osób prawnych, od osób fizycznych i od innych 

jednostek nieposiadających osobowości prawnej oraz wydatki z tym związane, rozdział 

Wpływy z innych opłat stanowiących dochody jednostek samorządu terytorialnego na 

podstawie ustaw /zajęcie pasa drogowego/; 
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2) zwiększa się plan dochodów budżetu gminy na 2020 rok o kwotę 260 074,00 zł, w tym: 

a) w dziale 010 Rolnictwo i łowiectwo: 

- Dotacje celowe otrzymane z samorządu województwa na inwestycje i zakupy 

inwestycyjne realizowane na podstawie porozumień (umów) między jednostkami 

samorządu terytorialnego – 79 964,00 zł; 

b) w dziale 600 Transport i łączność,: 

- Dotacje celowe w ramach programów finansowanych z udziałem środków 

europejskich oraz środków, o których mowa w art. 5 ust. 3 pkt 5 lit. a i b ustawy, lub 

płatności w ramach budżetu środków europejskich, realizowanych przez jednostki 

samorządu terytorialnego ( zwrot z lat ubiegłych) – 101 579,00 zł; 

c) w dziale 756 Dochody od osób prawnych, od osób fizycznych i od innych jednostek 

nieposiadających osobowości prawnej oraz wydatki związane z ich poborem: 

- Wpływy z innych lokalnych opłat pobieranych przez jednostki samorządu 

terytorialnego na podstawie odrębnych ustaw – 2 000,00 zł; 

d) w dziale 801 Oświata i wychowanie: 

- Dotacje celowe otrzymane z gminy na zadania bieżące realizowane na podstawie 

porozumień (umów) między jednostkami samorządu terytorialnego – 60 000,00 zł; 

e) w dziale 855 Rodzina: 

- Dotacje celowe otrzymane z gminy na zadania bieżące realizowane na podstawie 

porozumień (umów) między jednostkami samorządu terytorialnego – 9 000,00 zł; 

f) w dziale 900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska: 

- Wpływy z różnych dochodów – 5 431,00 zł; 

- Wpływy z tytułu kosztów egzekucyjnych, opłaty komorniczej i kosztów upomnień – 

1 100,00 zł; 

- Wypłwy z pozostałych odsetek – 1 000,00 zł; 

3) zwiększa się plan wydatków budżetu gminy na 2020 rok o kwotę 258 074,00 zł, w tym: 

a) w dziale 010 Rolnictwo i łowiectwo: 

- Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych realizacja zadania: „Budowa  

i modernizacja drogi dojazdowej do gruntów rolnych w obrębie Krościenko Wyżne 

na dz. o nr ewid. 2859” – 79 964,00 zł; 

b) w dziale 700 Gospodarka mieszkaniowa: 

- Zakup usług pozostałych – 4 000,00 zł; 

c) w dziale 750 Administracja publiczna: 

- Zakup materiałów i wyposażenia – 6 779,00 zł; 

- Zakup usług pozostałych – 5 000,00 zł 

d) w dziale 801 Oświata i wychowanie: 

- Zakup usług przez jednostki samorządu terytorialnego od innych jednostek 

samorządu terytorialnego – 64 460,00 zł; 

e) w dziale 855 Rodzina: 

- Dotacja celowa z budżetu na finansowanie lub dofinansowanie zadań zleconych do 

realizacji pozostałym jednostkom niezaliczanym do sektora finansów publicznych – 

23 400,00 zł; 

- Dotacja celowa z budżetu na finansowanie lub dofinansowanie zadań zleconych do 

realizacji pozostałym jednostkom niezaliczanym do sektora finansów publicznych – 

9 000,00 zł; 

f) w dziale 900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska: 

- Różne opłaty i składki – 7 700,00 zł; 
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- Podatek od nieruchomości – 13 571,00 zł; 

- Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych realizacja zadania: „Budowa 

oświetleń ulicznych” – 36 300,00 zł; 

g) w dziale 921 Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego: 

- Zakup usług pozostałych – 3 000,00 zł; 

- Zakup materiałów i wyposażenia – 3 000,00 zł; 

- Różne opłaty i składki – 1 400,00 zł 

- Zakup usług pozostałych – 500,00 zł; 

4) zmniejsza się plan wydatków budżetu gminy na 2020 rok o kwotę 2 700,00 zł, w tym: 

a) w dziale 851 Ochrona zdrowia: 

- Zakup usług pozostałych – 2 100,00 zł; 

b) w dziale 926 Kultura fizyczna: 

- Zakup usług pozostałych – 600,00 zł; 

5) zwiększa się plan wydatków budżetu gminy na 2020 rok o kwotę 2 700,00 zł, w tym: 

a) w dziale 851 Ochrona zdrowia: 

- Zakup usług obejmujących wykonanie ekspertyz, analiz i opinii – 2 100,00 zł; 

b) w dziale 926 Kultura fizyczna: 

- Zakup usług obejmujących wykonanie ekspertyz, analiz i opinii – 600,00 zł; 

6) zwiększa się plan wydatków budżetu gminy na 2020 rok o kwotę 85 000,00 zł, w tym: 

a) w dziale 754 Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa – 30 000,00 zł: 

- Zakup usług remontowych – 30 000,00 zł; 

b) w dziale 801 Oświata i wychowanie: 

- Zakup usług remontowych – 55 000,00 zł. 

 

Następnie Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul poprosił o przedstawienie opinii 

Komisji Budżetu i Finansów. 

 

Radny Eugeniusz Such – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził,  

że Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, 4 głosy „za” 

(jednogłośnie). 

 

W otwartej dyskusji radny Zenon Lenart: Wysoka Rado, wczoraj już sygnalizowałem,  

że potrzebne jest przeprowadzenie remontu tej drogi, która jest na cmentarz. Jest to droga  

o numerze 4011/5. Dlatego wnosiłbym, żebyśmy dopisali w § 4, w dziale 600, rozdział 60016 

Drogi publiczne gminne, paragraf 6050 „Przebudowa drogi gminnej nr 4011/5”. Chodzi mi  

o projekt. Kwota 15 000 zł i byłoby to pokryte z wolnych środków. W związku z tym tam  

w dziale 950 pojawiłaby się kwota nie 85 000 zł, a 100 000 zł. Jeżeli Państwo radni byliby 

tutaj skłonni to poprzeć to mielibyśmy otwartą drogę na przyszły rok, bo byłyby to prace 

projektowe. Ja wyciągnąłem sobie mapkę, jest możliwość dlatego, że od drogi południowej 

jest nasza działka 4011/7. Później przesunięcie tej drogi w tą stronę umożliwiłoby 

wybudowanie po prawej stronie chodnika, pod którym znalazłby się ewentualnie kanał 

zbierający wodę od strony cmentarza. Później wchodzimy już na nasze działki, które są i tu 

byśmy spokojnie się zmieścili i ewentualnie ten niewielki chodnik i tą kanalizację zrobić, 

żeby w okresie opadów zbierało wodę i polepszyło bezpieczeństwo. Wiele osób tutaj mimo 
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wszystko na cmentarz chodzi tą droga, a ta droga jest uczęszczana szczególnie przez osoby 

jadące od strony Pustyn albo w stronę Pustyn. Jest to pewien skrót, omija się dwa progi 

zwalniające, w związku z tym wiele osób z niej korzysta i to by poprawiło też 

bezpieczeństwo. 

 

Wójt Gminy – Mateusz Liput: Szanowni Państwo Radni. Jeżeli chodzi o ten pomysł jest on 

jak najbardziej dobry. Myślę, że jest on do zrealizowania, jednakże prosiłbym Państwa  

o rozpatrzenie wniosku pana radnego Lenarta na najbliższej sesji z uwagi na to, że nie mam 

wiedzy odnośnie ceny projektu, bo na pewno trzeba by było sporządzić szczegółowy 

kosztorys, musielibyśmy się też rozeznać jaki jest koszt tego projektu i czy te wnioskowane 

15 000 zł wystarczy. Będę też po rozmowach ze starostą odnośnie tego czy uda się na 

najbliższy Fundusz Dróg Samorządowych (na nabór) umieścić zadanie o budowie chodnika 

po drugiej stronie ulicy Południowej. Jeżeli nie, wówczas będziemy realizowali to w takim 

wymiarze a jeżeli się okaże że tak, to wtedy projekt podejrzewam będzie partycypacją  

w kosztach i nas i powiatu. Będę to wiedział po rozmowach, które odbędę prawdopodobnie  

w lipcu (dzisiaj pewnie nie zdążę). Także prosiłbym ewentualnie o rozważenie umieszczenia 

tego punktu na kolejnej sesji i rozmowy nad nim na kolejnej Komisji Budżetu i Finansów. 

 

Radny Krzysztof Ronowski: w tym momencie chciałem uzupełnić jeszcze wypowiedź pana 

wójta. Dobrze by było, żeby przygotować jeszcze oprócz tej drogi elementy, o których 

wczoraj rozmawialiśmy, możliwe do wykonania. Przede wszystkim żeby to co było 

przygotowane na najbliższą sesję miało opinię również Komisji Rozwoju Gospodarczego, 

odpowiednio przygotowane mapki omówione tak, żebyśmy my wszyscy wiedzieli o czym 

mówimy, o czym decydujemy. Decydowanie o 15 000 zł - nie ma problemu jeżeli mowa  

o takiej drodze, tylko trzeba być do tego przygotowanym. 

 

Radny Stanisław Wierdak: myślę, że przy rozmowach ze starostą pan wójt poprze jeszcze 

budowę tego chodnika przy sklepie „Koszyk”, żeby przejście zrobić. 

 

Wójt Gminy – Mateusz Liput: tak jest, przepraszam zapomniałem dodać do tego, 

wypowiedzi pana radnego. Będę się zwracał z prośbą i ta prośba będzie zawierała również 

dobudowę po drugiej stronie wzdłuż parku leśnego „Dębina” tego fragmentu i być może 

instalacji spowalniającej ruch. Tak samo, na wniosek pana radnego Eugeniusza na Komisji 

Bezpieczeństwa Ruchu Drogowego, na najbliższym posiedzeniu będzie procedowane 

umieszczenie instalacji spowalniającej ruch po drugiej stronie skrzyżowania ulicy Mostowej  

z Północną. Tym bardziej, że ten próg zwalniający (przejście wyniesione które jest po prawej 

stronie jadąc od strony ulicy Mostowej) spełnia swoje zadanie. Byłoby zasadnym spróbować 

też troszeczkę spowolnić ruch z lewej strony, aby umożliwić tym pojazdom włączenie się do 

ruchu jadącym od strony Mostowej. 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul: dopytam pana radnego Lenarta, czy wypowiedź 

pana wójta satysfakcjonuje pana żeby przełożyć tą sprawę na następną sesję. 
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Radny Zenon Lenart: myślę, że tutaj jedno z drugim nie ma nic wspólnego. Droga 

powiatowa drogą powiatową, droga gminna drogą gminną. 15 000 zł na prace projektowe, 

jeżeli przy ulicy Księżej była taka kwota w zeszłym roku ustalona i dało się zrobić projekt, 

gdzie był projekt znacznie szerszy to myślę, że przy tych 200 metrów drogi to w zupełności 

wystarczy. Uważam, że to nie ma nic wspólnego jedno z drugim. Wniosek podtrzymuje, 

proszę przegłosować. 

 

Wójt Gminy – Mateusz Liput: jeżeli Panie Przewodniczący mogę. Czy tą kwotę 

ewentualnego projektu konsultował pan. To jest kwota którą (nie wiem) ewentualnie sam pan 

skądś wywnioskował, czy jest to na podstawie jakiegoś zapytania do firmy. 

 

Radny Zenon Lenart: w zeszłym roku robiliśmy projekt przebudowy drogi Księżej. Jaka 

była kwota. 14 000 zł, proszę bardzo, jaki odcinek drogi, jaki zakres robót. 

 

Zastępca Wójta – Jan Omachel: chodzi tutaj przede wszystkim o zakres robót i nad tym się 

trzeba zastanowić. Projekt to już jest potem kwestia uzgodnień pomiędzy inwestorem  

a projektantem. Tutaj trzeba się nad zakresem zastanowić, dlatego ja bym się nie śpieszył  

z tym. Te środki zostają w budżecie i je rozdysponujemy. Natomiast być może, że oprócz 

chodnika coś jeszcze trzeba będzie z PSZOK wyprowadzić np. odwodnienie, bo tam nie ma 

gdzie, bo tam nie udało nam się zejść na dół z tym wszystkim. Tam są zbiorniki wybudowane 

tymczasowe, które się przelewają i trzeba ogólnie popatrzeć na to, a dziś tak na ad hoc myślę, 

że będzie czas ku temu i to niczego nie zmiania, bo to trzeba zrobić, oczywiście. 

 

Radny Zenon Lenart: ja myśle, że to trzeba było zrobić już parę lat wcześniej, tylko jakoś 

nikt się po prostu tym nie interesował. 

 

Zastępca Wójta – Jan Omachel: to było robione etapami jak wszyscy pamiętamy, systemem 

gospodarczym ta droga była robiona przez trzy lata co najmniej. Tam nie ma odpowiedniego 

podłoża, więc trzeba się temu też przyglądnąć, ale to nie ucieknie bo na to jest czas. Przez 

wakacje temat i tak będzie stał podejrzewam, bo zlecenie projektu i tam tych innych spraw od 

ręki to nie wyjdzie, a na spokojnie przeanalizujemy i nie wywracajmy tego projektu dzisiaj. 

 

Radny Zenon Lenart: ale to jest tylko kwestia uzupełnienia, nic nie wywracamy. 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul: Szanowni Państwo, uważam, że rzeczywiście 

trzeba się rzetelnie przygotować do tej sprawy do takiej uchwały. Natomiast jeżeli pan radny 

podtrzymuje wniosek to w takim razie zarządzę przerwę w celu przygotowania takiego 

projektu uchwały z naniesieniem zmian. 
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Radny Zenon Lenart: nie trzeba, tylko po prostu czy mój wniosek zostanie przegłosowany 

czy nie. Jeżeli Państwo to uznacie, że tak to wprowadzamy. Jeżeli uważacie, że nie trzeba to 

nie wprowadzamy. Nie trzeba przerwy. 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul: to bardzo proszę, żeby pan sformułował ten 

wniosek konkretnie. 

 

Radny Zenon Lenart: już mówiłem. Dopisanie w § 4, w dziale 600, rozdział 60016 Drogi 

publiczne gminne, paragraf 6050 „Przebudowa drogi gminnej nr 4011/5” – projekt. Kwota 

15 000 zł. Źródło pokrycia wolne środki. Czyli w punkcie drugim będzie kwota nie 85 000  

a 100 000 zł, czyli jest po prostu wszystko jasne, czytelne. 

 

Radny Stanisław Wierdak: ale co nas zbawi, że akurat dzisiaj to zrobimy a nie na następnej 

sesji. 

 

Radny Zenon Lenart: panie Stanisławie. Ja pana nie zmuszam, pan nie musi tego głosować. 

Ja poddaję, uważam że jest to sprawa ważna jest to sprawa, którą trzeba zrobić więc dzisiaj 

poddaję to pod głosowanie. To nie jest jakiś problem. Jeżeli Państwo uważacie, że nie trzeba 

tego robić, bo są ważniejsze rzeczy, proszę bardzo. 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul: Szanowni Państwo, może króciutko powiem, że 

za momencik przegłosujemy wniosek pana radnego Zenona Lenarta, co do wprowadzenia 

tych zmian w projekcie uchwały. W ten sposób będziemy mogli wyrazić swoją opinię 

podczas głosowania. 

 

W dalszej kolejności Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul zarządził głoswanie nad 

wnioskiem radnego Zenona Lenarta w zakresie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej. 

 

W głosowaniu jawnym uczestniczyło 13 radnych: 

- „za” wnioskiem głosowało 3 radnych, 

- „przeciw” - 6 radnych, 

- „wstrzymało się od głosu - 4 radnych, 

 

(imienny wykaz z głosowania w załączeniu do protokołu). 

 

Przewodniczący stwierdził, że wniosek nie został przyjęty. 

 

Następnie Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul zarządził głosowanie nad projektem 

uchwały.W głosowaniu jawnym uczestniczyło 13 radnych: 

- „za” głosowało 12 radnyc, 

- „przeciw” - 0 radnych, 

- „wstrzymał się od głosu - 1 radny, 
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(imienny wykaz z głosowania w załączeniu do protokołu). 

 

Przewodniczący stwierdził, że rada gminy podjęła uchwałę w sprawie zmian w uchwale 

budżetowej Gminy Krościenko Wyżne na 2020 rok (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 10i 

Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krościenko Wyżne na lata 2020-2023. 

 

Skarbnik Gminy – Agnieszka Filar przedstawiła projekt uchwały (projekt w załączeniu). 

Stwierdziła ona, że w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Krościenko Wyżne na lata 

2020-2023, uchwaloną uchwałą nr XIII/100/2019 z dnia 30 grudnia 2019 r. w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krościenko Wyżne na lata 2020-2023, 

w związku z uzyskaniem dodatkowych dochodów oraz zaplanowanymi inwestycjami 

wprowadza się następujące zmiany: 

1) zwiększa się dochody ogółem w roku 2020 o kwotę 2 018 913,67 zł, w tym: 

a) zwiększa się dochody bieżące o kwotę 1 087 542,67 zł, 

b) zwiększa się dochody majątkowe o kwotę 931 371,00 zł, 

2) zwiększa się wydatki bieżące w roku 2020 o kwotę 1 279 981,67 zł, w tym: 

a) zmniejsza się wydatki na wynagrodzenia i składki od nich naliczane  

o kwotę 184 729,31 zł, 

b) zwiększa się wydatki związane z funkcjonowaniem organów jednostek samorządu 

terytorialnego o kwotę 1 105 596,98 zł, 

c) zwiększa się wydatki na świadczenia na rzecz osób fizycznych o kwotę 314 554,00 zł, 

d) zwiększa się dotacje na zadania bieżące o kwotę 44 560,00 zł, 

3) zwiększa się wydatki majątkowe o kwotę 898 932,00 zł. 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul poprosił o przedstawienie opinii komisji do 

projektu. 

 

Radny Eugeniusz Such – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził,  

że Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, 4 głosy „za” 

(jednogłośnie). 

 

W otwartej dyskusji radni nie zabrali głosu, wobec czego Przewodniczący Rady – Krzysztof 

Podkul zarządził głosowanie. 

W głosowaniu jawnym uczestniczyło 13 radnych: 
 

- „za” głosowało 13 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 
 

(imienny wykaz z głosowania w załączeniu do protokołu) 
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Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krościenko Wyżne na lata 2020-2023 

(uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 10j 

Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji. 

 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji – radna Aleksandra Przymusińska 

przedstawiła projekt uchwały (w załączeniu). Zorientowała, że w dniu 2 kwietnia 2020 r. 

drogą elektroniczną do Rady Gminy Krościenko Wyżne wpłynęła petycja w interesie 

publicznym złożona przez [anonimizacja danych] dotycząca zmiany przepisów prawa 

miejscowego poprzez wprowadzenie lokalnej tarczy antykryzysowej. Zgodnie z zapisami 

Statutu Gminy Krościenko Wyżne, Przewodniczący Rady Gminy Krościenko Wyżne pismem 

z dnia 10 kwietnia 2020 r., celem zajęcia stanowiska przekazał przedmiotową petycję 

Wójtowi Gminy Krościenko Wyżne, oraz Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy 

Krościenko Wyżne. 

Podmiot wnoszący petycję w interesie publicznym postuluje o zmianę przepisów 

prawa miejscowego, a w szczególności wprowadzenie lokalnej tarczy antykryzysowej dla 

wszystkich obywateli gmin/powiatów/województw poprzez: 

1) umorzenie połowy rocznej wysokości podatku od nieruchomości (tj. umorzenie rat 

podatku za II i III kwartał obecnego roku), w pozostałym zakresie o odroczenie terminu 

raty za IV kwartał na okres pół roku oraz obniżenie wysokości tego podatku w przyszłym 

roku kalendarzowym do stawek minimalnych; 

2) niepobierania podatków targowych przez okres pół roku od osób handlujących na 

jarmarkach, a po tym terminie obniżenie ich wysokości do minimum; 

3) niepobieranie podatków od osób, które występują na ulicach w wyznaczonych do tego 

miejscach przez okres pół roku, a po tym terminie o obniżenie do minimum wysokości 

opłat za te występy; 

4) umorzenie przez okres pół roku należności z tytułu wywozu śmieci, a po tym terminie  

o obniżenie opłat za wywóz śmieci do wysokości opłaty minimalnej; 

5) nie pobieranie opłat za parkingi przez okres pół roku, a po tym terminie o zmniejszenie 

opłaty za godzinę parkowania; 

6) podjęcie uchwały solidarnościowej – jednoczącej wszystkie władze lokalne w walce  

z koronawirusem. 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Krościenko Wyżne na posiedzeniu 

w dniu 18 czerwca 2020 r. dokonała szczegółowej analizy zagadnień objętych przedmiotem 

złożonej petycji. W szczególności komisja zapoznała się ze stanowiskiem Wójta Gminy 

Krościenko Wyżne z dnia 15 czerwca 2020 r. w przedmiocie złożonej petycji. 

Komisja Skarg Wniosków i Petycji w odniesieniu do żądań zawartych w petycji 

wnioskuje, aby w pierwszej kolejności wyłączyć z rozpatrywania punkty niedotyczące Gminy 

Krościenko Wyżne, a więc kwestię opłaty targowej, opłaty od osób występujących na ulicach 
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i skwerach oraz opłat parkingowych. Gmina Krościenko Wyżne nie pobiera wskazanych 

powyżej opłat co czyni rozpatrywaną petycję w przywołanym zakresie bezzasadną. 

W kwestii pozostałych postulatów petycji, w tym umorzenia połowy rocznej 

wysokości podatku od nieruchomości komisja zauważa, iż zgodnie z treścią art. 67a ustawy  

z dnia 29 sierpnia 1997 r. organ podatkowy, na wniosek podatnika, z zastrzeżeniem art. 67b, 

w przypadkach uzasadnionych ważnym interesem podatnika lub interesem publicznym, 

może: 

- odroczyć termin płatności podatku lub rozłożyć zapłatę podatku na raty, 

- odroczyć lub rozłożyć na raty zapłatę zaległości podatkowej wraz z odsetkami za zwłokę 

lub odsetki od nieuregulowanych w terminie zaliczek na podatek, 

- umorzyć w całości lub w części zaległości podatkowe, odsetki za zwłokę lub opłatę 

prolongacyjną. 

Mając na uwadze powyższe należy, w odniesieniu do żądania petycji dotyczącego 

zmiany przepisów prawa miejscowego poprzez umorzenie połowy rocznej wysokości podatku 

od nieruchomości (II i III kwartał) oraz odroczenia płatności raty za IV kwartał bieżącego 

roku uznać przedmiotowe postulaty za bezprzedmiotowe. Zastosowanie ulgi w postaci 

odroczenia terminu płatności podatku lub rozłożenia zapłaty podatku na raty, odroczenia lub 

rozłożenia na raty zapłaty zaległości podatkowej wraz z odsetkami za zwłokę, ewentualnie 

umorzenie w całości lub w części zaległości podatkowej, odsetek za zwłokę, może nastąpić 

wyłącznie na wniosek podatnika. W tym kontekście ewentualne decyzje organu podatkowego 

wydane bez wniosku uprawnionego podmiotu podlegałaby stwierdzeniu nieważności na 

podstawie przepisów Ordynacji podatkowej. Natomiast w odniesieniu do postulatu petycji 

dotyczącego obniżenia stawek podatku od nieruchomości do stawek opłaty minimalnej na rok 

2021 należy zaznaczyć, iż decyzja w tym zakresie zapadnie po uprzednim ogłoszeniu przez 

Ministra Finansów górnych granic stawek podatków i opłat lokalnych na rok 2021. Dopiero 

wówczas możliwe będzie przyjęcie przez radę gminy stosownej uchwały określającej 

wysokość stawek podatkowych podatku od nieruchomości na kolejny rok budżetowy. 

Przedmiotowe zostanie poprzedzone szczegółową analizą społeczno-ekonomiczną dokonaną 

w oparciu o zaplanowane oraz zrealizowane dochody podatkowe budżetu Gminy Krościenko 

Wyżne w okresie III kwartałów bieżącego roku oraz w oparciu o prognozowane wskaźniki 

gospodarcze na 2021 rok. W tym miejscu zaznaczyć należy, iż określenie wysokości stawek 

podatku od nieruchomości odgrywa znaczącą rolę w kontekście wyliczenia wysokości 

subwencji ogólnej jaką gmina otrzymuje z budżetu państwa. Podstawą bowiem określenia 

wysokości subwencji ogólnej jest wysokość dochodów możliwych do uzyskania przez gminę. 

W związku z tym do dochodów faktycznie wykonanych dolicza się także wysokość zwolnień, 

ulg i obniżenia stawek podatku względem stawek maksymalnych, które traktuje się tak, jakby 

gmina te wpływy otrzymała. 

Postulat petycji dotyczący umorzenia przez okres pół roku należności z tytułu wywozu 

śmieci, a po tym terminie obniżenia opłat za wywóz śmieci do wysokości opłaty minimalnej, 

należy rozpatrzeć w sposób analogiczny jak w przypadku zasad udzielania ulg w spłacie 

zobowiązań podatkowych. Zgodnie bowiem z art. 6q ust. 1 ustawy z dnia 13 września 1996 r. 

o utrzymaniu czystości i porządku w gminach, w sprawach dotyczących opłat za 
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gospodarowanie odpadami komunalnymi stosuje się przepisy ustawy z dnia 29 sierpnia  

1997 r. Ordynacja podatkowa. Przepis art. 3 ustawy o utrzymaniu czystości i porządku  

w gminach określa zadania gminy związane z systemem gospodarowania odpadami 

komunalnymi, natomiast treść art. 6r wskazuje zasady przeznaczenia środków pochodzących 

z opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi. Zgodnie z przywołanymi powyżej 

przepisami, system gospodarowania odpadami komunalnymi zorganizowany przez gminę 

powinien się samofinansować. Z powyższego wynika obowiązek ustalania wysokości opłat 

ponoszonych przez mieszkańców gminy na poziomie zabezpieczającym pokrycie kosztów 

funkcjonowania systemu gospodarowania odpadami komunalnymi. Zauważyć należy, iż  

w okresie obowiązywania obostrzeń epidemiologicznych firma realizująca na terenie Gminy 

Krościenko Wyżne zadanie z zakresu odbioru odpadów komunalnych wykonywała swój 

obowiązek zgodnie z zawartymi umowami oraz harmonogramem. Należy przy tym 

uwzględnić także koszty funkcjonowania sytemu wynikające z zawartego porozumienia 

międzygminnego z Gminą Miasto Krosno w zakresie odbioru i transportu niesegregowanych 

(zmieszanych) odpadów komunalnych oraz bioodpadów pochodzących z terenu gminy. 

Podkreślić trzeba, iż poniesione koszty funkcjonowania systemu gospodarowania odpadami 

komunalnymi w gminie kształtują się na identycznym poziomie jak w okresie przed 

pandemią. Nie ma więc w obecnym stanie faktycznym możliwości niedokonania zapłaty za 

zlecone i wykonane zadania. Wobec tego, iż opłaty z tytułu wywozu odpadów komunalnych 

w 2020 r. zostały skalkulowane w wysokości zabezpieczającej i umożliwiającej pokrycie 

kosztów funkcjonowania systemu gospodarowania odpadami komunalnymi w gminie, nie jest 

możliwe spełnienie postulatu zawartego w petycji i należy uznać go za bezzasadny. 

Za bezcelowy należy uznać również postulat podjęcia uchwały solidarnościowej  

ws. lokalnej „tarczy antykryzysowej”, którego żąda podmiot wnoszący petycję. Uregulowania 

oraz zakres przyjmowanych rozwiązań w związku z obowiązującym stanem epidemii winny 

zostać określone przez poszczególne jednostki samorządu terytorialnego w zależności  

od lokalnych potrzeb i możliwości ekonomicznych spowodowanych obecną sytuacją 

kryzysową. 

Reasumując, zobowiązania podatkowe określone ustawami mają charakter 

powszechny. Możliwość natomiast stosowania ulg podatkowych (w szczególności umorzeń 

zaległości podatkowych) jest odstępstwem od tej zasady i każdy przypadek ich stosowania 

powinien być rozpatrywany indywidualnie w odniesieniu do konkretnego zobowiązanego 

podmiotu. 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Krościenko Wyżne po rozpatrzeniu 

petycji w sprawie zmiany przepisów prawa miejscowego poprzez wprowadzenie lokalnej 

tarczy antykryzysowej wnioskuje do Rady Gminy Krościenko Wyżne o uznanie 

przedmiotowej petycji za bezzasadną. Komisja stanowisko przyjęła jednogłośnie  

W głosowaniu jawnym uczestniczyło 3 radnych („za” głosowało 3 radnych, nie było głosów 

„przeciw” i „wstrzymujących się”). 

Projekt uchwały Rady Gminy Krościenko Wyżne w sprawie rozpatrzenia petycji wraz  

z uzasadnieniem zajętego stanowiska stanowi załącznik do niniejszej opinii. 

https://sip.lex.pl/#/document/16799056?cm=DOCUMENT
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W otwartej przez przewodniczącego rady dyskusji, radny Stanisław Wierdak dopytał czy 

sprawa ta była konsultowana z radcą prawnym. 
 

Radca Prawny – Mariusz Ślusarczyk potwierdził zapytanie złoszone przez radnego. 
 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały. 

W głosowaniu jawnym uczestniczyło 13 radnych: 
 

- „za” głosowało 13 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 
 

(imienny wykaz z głosowania w załączeniu do protokołu) 

 

Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy podjęła uchwałę w sprawie rozpatrzenia petycji 

(uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 10k 

 Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie 

nieruchomości gruntowej. 

 

Wójt Gminy – Mateusz Liput przedstawił projekt uchwały (w załączeniu). Wytłumaczył,  

że ulica Wąska w obecnym stanie miejscami została przeprowadzona po działkach należących 

do osób prywatnych. W związku z powyższym, aby uregulować stan prawny przedmiotowej 

drogi w taki sposób, aby w całości należała do Gminy Krościenko Wyżne należy wykupić te 

części nieruchomości, które zostały zajęte na potrzeby gminnej komunikacji, tak jak ma to 

miejsce z działką 4200/1 i 4000/2. Uregulowanie stanu prawnego ulicy Wąskiej pozwoli na 

jej przebudowę oraz poszerzenie w okolicy skrzyżowania z ulicą Mostową. Zgodnie z wyceną 

niezależnego rzeczoznawcy koszt szacunkowy wykupu działki 4000/1 oraz działki 4000/2 

wynosi 5 537 zł, na które zgodził się właściciel nieruchomości. Powyższą cenę należy 

powiększyć o koszty podziału tj. 1 200 zł, co daje ostatecznie 6 737 zł brutto. 

 

Następnie Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul poprosił o przedstawienie opinii 

komisji do projektu. 

 

Radny Bolesław Pudłowski – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, 

Rolnictwa i Ochrony Środowiska stwierdził, że opinia komisji w sprawie wyrażenia zgody 

na nabycie nieruchomości gruntowej jest pozytywnie jednogłośna. 

 

W otwartej dyskusji radny Krzysztof Ronowski: panie wójcie, to pytanie padło już wczoraj, 

ale tak proszę jeszcze o szczegółowe wyjaśnienie. Mówimy cały czas o początku ulicy 

Wąskiej, od ulicy Mostowej do Pana Michny z opcją rozbudowy o dalsze etapy do góry aż do 

ulicy Rzeszowskiej. Jest to pierwszy etap jak rozumiem. 
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Wójt Gminy – Mateusz Liput: tak, pierwszy etap uwzględnia remont ulicy Wąskiej od 

skrzyżowania z ulicą Mostową do wąwozu (około Pana Michny). 

 

Wobec braku innych głosów w dyskusji Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul 

zarządził głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 13 radnych: 

- „za” głosowało 13 radnych, 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

(imienny wykaz z głosowania w załączeniu do protokołu). 

 

Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na 

nabycie nieruchomości gruntowej (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 11 

Sprawy bieżące oraz wnioski i oświadczenia radnych. 

 

Wójt Gminy – Mateusz Liput: dość sprawnie przeszliśmy do kolejnego punktu zaraz po 

udzieleniu mojej osobie absolutorium, za które bardzo serdecznie pragnę Państwu radnym 

podziękować. Mam nadzieję powierzonego zaufania nie zawieść, choć niekiedy mamy różne 

pomysły, różne wizje, jednakże do tej pory udaje nam się wspólnie rozwiązać większość  

z tych problemów. Bardzo serdecznie dziękuję za dotychczasową współpracę panu 

przewodniczącemu, wszystkim Państwu radnym, sołtysom, dyrektorom i kierownikom 

jednostek organizacyjnych oraz pracownikom urzędu gminy. 

 

Radny Piotr Lorens: panie wójcie, mam takie pytanie dotyczące ulicy Szkolnej. Mianowicie 

tam mamy takie korytka wzdłuż ulicy i miejscami one są zakryte taką kratką. W czyjej gestii 

jest czyszczenie tych korytek. Czy właścicieli posesji przed którymi się znajdują, czy mają to 

robić pracownicy gminy. 

 

Wójt Gminy – Mateusz Liput: jeżeli chodzi o zjazdy z drogi na nieruchomości prywatne 

wówczas za taką czynność odpowiada właściciel nieruchomości przyległej. Tak to jest 

określone, za utrzymanie zjazdu z posesji. 

 

Radny Piotr Lorens: one są w zasadzie z jednej strony, czyli chodzi mi konkretnie o takie 

miejsce jak apteka. Tam niestety one są pozatykane i generalnei nie spełniają swojej funkcji. 

Teraz kwestia, bo niektórzy właściciele powiedzmy posesji gdzieś tam czyszczą we własnym 

zakresie, a tutaj są miejsca takie, że tak łatwo to nie pójdzie. W niektórych miejscach 

prawdopodobnie trzeba by było odkręcić te kratki. Także prosiłbym ewentualnie, czyli jednak 

właściciele tak. 
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Wójt Gminy – Mateusz Liput: jeżeli chodzi o zjazdy z drogi na nieruchomości sąsiadujace 

to właściciel nieruchomości przyległej. 

 

Innych głosów nie zabrano. 

 

Ad. 12 

Informacja Przewodniczącego Rady o sprawach, których wpływ do Rady miał miejsce 

między sesjami. 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul poinformował, że w okresie międzysesyjnym tj. 

w okresie od ostatniej sesji zwołanej w trybie zwyczajnym 10 marca br. do Rady Gminy 

Krościenko Wyżne wpłynęło: 

1) w dniu 23 marca do wiadomości rady pismo Wójta Gminy Krościenko Wyżne skierowane 

do Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad dotyczące nadania biegu sprawie 

wniosku mieszkańców Pustyn dotyczącego poprawy widoczności i zapewnienia 

bezpieczeństwa na skrzyżowaniu drogi krajowej nr 19 z ulicami Księżą i Centralną. 

Dodatkowo w piśmie uwzględniając zgłaszane w tym zakresie przez mieszkańców Pustyn 

wnioski znajduje się prośba o rozważenie możliwości lokalizacji przejścia dla pieszych 

przez drogę krajową nr 19 na ulicy Dukielskiej, które umożliwiłoby bezpieczne 

skomunikowanie obiektu stadionu z chodnikiem dla pieszych usytuowanym w pasie 

drogowym drogi krajowej; 

2) w dniu 25 marca zarządzenie wójta gminy dotyczące sprawozdania z wykonania budżetu 

gminy za 2019 rok; 

3) w dniu 8 czerwca uchwała - opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Rzeszowie  

w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Krościenko Wyżne  

o udzielenie absolutorium wójtowi za 2019 rok; 

4) stanowisko Komisji Skarg Wniosków i Petycji w sprawie petycji z dnia 23 marca 2020 r. 

dotyczącej ochrony zdrowia mieszkańców przed elektroskażeniem. Komisja Skarg, 

Wniosków i Petycji na posiedzeniu w dniu 18 czerwca 2020 r. dokonała analizy zagadnień 

objętych przedmiotem złożonej petycji. Z uwagi na to, iż petycja zawierała braki formalne, 

które nie mogły zostać uzupełnione w toku postępowania wywołanego wniesieniem petycji 

(petycja nie zawierała oznaczenia każdego z podmiotów wnoszących petycję oraz osoby 

reprezentującej podmiot wnoszący petycję. Ponadto petycja nie zawierała oznaczenia 

miejsca zamieszkania podmiotów wnoszących petycję). Zgodnie z przepisami ustawy  

o petycjach pozostawiono petycję bez rozpatrzenia. Zawiadomienie o pozostawieniu 

petycji bez rozpatrzenia zostało skierowane do wnoszącego petycję. 

5) w dniu 22 czerwca pismo OSP Krościenko Wyżne; 

6) w dniu 22 czerwca petycja rodziców dzieci klas piątych Publicznej Szkoły Podstawowej 

im. Jana Pawła II w Krościenku Wyżnym w sprawie likwidacji jednego oddziału obecnej 

klasy piątej i utworzenia trzech oddziałów klas szóstych w roku szkolnym 2020/2021. 
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Zgodnie z żądaniem podmiotu wnoszącego petycję Przewodniczący Rady – Krzysztof 

Podkul odczytał treść złożonej petycji (kserokopia pisma w załączeniu do protokołu). 

Przewodniczący poinformował, że do petycji dołączone są podpisy rodziców tych klas. 

 

W dalszej kolejności Przewodniczący odczytał zawiadomienie o przekazaniu petycji 

właściwemu organowi (kserokopia pisma w załączeniu do protokołu). 

 

7) w dniu 23 czerwca wystąpienie pokontrolne Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Rzeszowie, z kontroli kompleksowej przeprowadzonej w dniach od 19 lutego do 28 

maja 2020 r. w zakresie gospodarki finansowej Gminy Krościenko Wyżne. Wystąpienie 

pokontrolne zawiera najistotniejsze nieprawidłowości stwierdzone w toku kontroli oraz 

wnioski zmierzające do ich usunięcia i usprawnienia badanej działalności. Wystąpienie 

zostanie przekazane radnym gminy. 

 

Głos zabrał Wójt Gminy – Mateusz Liput: Szanowni Państwo, jeszcze chciałbym się 

odnieść do tej petycji. Jeżeli chodzi o decyzje o połączeniu tych czterech oddziałów w trzy, 

decyzję już podjąłem a kierowałem się tutaj potrzebom oszczędności tym bardziej, że 

przyszły rok budżetowy jak i subwencje, które otrzymamy z budżetu państwa (subwencja 

ogólna, czy subwencja oświatowa) jest w tej chwili wielką niewiadomą. Nie jesteśmy  

w stanie przewidzieć, tym bardziej takiej informacji z Ministerstwa Edukacji Narodowej nie 

mamy, czy te dzieciaki wrócą we wrześniu do szkoły, czy też nie. Na chwilę obecną jest to 

wielka niewiadoma. Po przeliczeniu ile środków pieniężnych w skali roku zostałoby nam 

jeżeli chodzi o oszczędności z połączenia tych klas jest to kwota 120 tys. zł. Jest to kwota 

niemała. Gdyby to było 20-10 tys. byłaby pewnie jeszcze możliwość zastanowienia się, ale 

120 tys. to jest dużo i na pewno sami Państwo wiecie obserwując zadania, które nieraz 

realizujemy, że za te 120 tys. można też cokolwiek zrobić nawet i w szkole. Tym bardziej, że 

jestem przekonany, że w tej kadencji rady gminy pokazaliśmy wspólnie rodzicom, 

mieszkańcom, że dobro dzieci nie jest nam obce. Poprawiliśmy warunki nauczania  

w 5 klasach lekcyjnych, wymieniliśmy drzwi w sali gimnastycznej. Ponadto już za kilka dni 

rozpocznie się remont jadalni i modernizacja sal na podpiwniczeniu budynku szkoły. Jeżeli 

chodzi o ofertę naszej szkoły uważam, że ona jest bardzo dobra. Dzieci mają możliwość 

rozwoju, mają szerokie spektrum korzystania z kół naukowych i czy to kółko muzyczne na 

przykład, czy też inne. Czym się posiłkowałem, posiłkowałem się audytem zewnętrznej 

firmy. Chodziło o to aby ktoś, kto ma całkowicie inne spojrzenie na oświatę niż my, bo my 

się możemy nieraz kierować różnymi względami, ktoś kto ma obiektywne spojrzenie na to  

w raporcie, w którym notabene jest być może kilka niedopatrzeń, błędów, ale jeżeli chodzi  

o konkluzje i wnioski są one jak najbardziej zasadne, a za podział ewentualny klas jest 

odpowiedzialny dyrektor szkoły. Dodam, że te klasy obecnie wynosiłyby po połączniu od  

21 do 22 osób, co moim zdaniem w żaden sposób nie wpływa na komfort nauczania tych 

dzieci, tym bardziej, że przeprowadzone w tej chwili zdalne nauczanie, jego liczebność 

oddziałów, nie jestem przekonany czy ma jakikolwiek wpływ na to czy te dzieci będą lepiej 

dokształcone czy nie. Dużo też zależy od rodziców i samych dzieci. Co więcej myślę, że 
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kiedy dzieci skończą edukację w naszej szkole, trafią do szkół średnich gdzie liczebność klas, 

oddziałów jest ponad 30 i wówczas też rodzice zderzą się ze ścianą w tych szkołach średnich. 

Podejrzewam, że nikt się nie będzie przejmował tym, że te dzieci uczą się w klasach powyżej 

30 osób, a jestem przekonany że te klasy 21-22 osobowe w zupełności zaspokoją potrzeby 

nauczania czy to rodziców czy też dzieci. Uważam, że kwota 120 tys. zł jeżeli chodzi o to  

a podejrzewam, że jeżeli chodzi o oszczędności nie tylko mówię w szkole, bo oszczędności 

będą musiały dotknąć prawdopodobnie nie tylko sferę oświaty tudzież nie tylko szkoły. 

Będziemy musieli się też nad tym pochylić i podejrzewam że wspólnie, bo po wczorajszych 

komisjach jest też tutaj konkluzja abym wspólnie z Komisją Oświaty przedyskutował kilka 

spraw, abyśmy też mieli szerszy pogląd i ewentualnie zobaczyli troszeczkę szerzej w oparciu 

o ten audyt sytuację w placówkach oświatowych naszej gminy. 

 

Radna Aleksandra Przymusińska: Szanowni Państwo, a w szczególności mieszkańcy 

naszej gminy, którzy na pewno nas teraz oglądają i słuchają, a już w szczególności rodzice 

uczniów klas piątych. Chciałam skierowaćdo Państwa kilka słów dotyczących petycji, która 

początkowo trafiła do komisji której jestem przewodniczącą – Komisji Skarg, Wniosków  

i Petycji. Jednakże, jak już powiedział przed chwilką przewodniczący rady gminy, petycja 

została przekazana organowi właściwemu czyli wójtowi gminy, gdyż jak usłyszeliście 

Państowo to nie rada gminy decyduje o zatwierdzeniu arkusza. Mimo tego, iż arkusz układa 

dyrektor szkoły, zatwierdza go organ prowadzący jakim jest w naszej gminie wójt.  

Ja chciałabym się z Państwem mimo tego podzielić swoimi przemyśleniami na ten temat jako 

matka, jako członek komisji oświaty, ale też jako nauczyciel. Sprawa połączenia tych klas jest 

bardzo ważna i bardzo trudna. Jest trudna dla dyrektora szkoły (wczoraj na komisjach 

gościliśmy pana dyrektora) który jako gospodarz, jak każdy gospodarz chciałby dla swoich 

uczniów, rodziców i swoich nauczycieli jak najlepszych warunków do nauki. Z drugiej strony 

jako dyrektor szkoły musi zarządzać finansami jak najbardziej gospodarnie i brać pod uwagę 

etaty nauczycieli i godziny. Jest to sytuacja trudna dla wójta, który podjemie ostatnią, czy 

podjął (jak nam pan wójt przed chwilą powiedział) ostateczną decyzję w sprawie tych klas, 

gdzie również widzi prośby Państwa (rodziców dzieci uczniów, uczniów), ale także musi 

przeanalizować godziny nauczycieli i postąpić w tej sytuacji finansowo jak najbardziej 

zapobiegliwie i racjonalnie. Ale proszę Państwa ta sprawa jest niezwykle istotna dla Państwa  

i Państwa dzieci, dlatego mam nadzieję, że moje spostrzeżenia być może pozwolą popatrzeć 

Państwu na tę sprawę chociaż troszkę bardziej optymistycznie i pokazać, że „nie taki straszny 

diabeł jak go malują”. W swojej petycji przytoczyliście Państwo argument o strachu dzieci 

przed nowymi nauczycielami i wychowawcami. Myślę jednak, że zdajecie sobie Państwo 

sprawę z faktu, iż nauczyciel zmienia się w różnych okolicznościach. Może odejść na urlop 

dla poratowania zdrowia, urlop macierzyński czy emeryturę. I do każdego nauczyciela dzieci 

przyzwyczają się i na pewno zaakceptują. Co więcej mam nadzieję, że jeśli do połączenia 

tych klas dojdzie to każdy nauczyciel majacy na względzie tą sytuację będzie chciał właśnie 

stworzyć atmosferę przyjaznych relacji w klasie. Pamiętajcie proszę o tym również 

(przytoczył to przed chwilą pan wójt), że nasze dzieci pójda za niedługo do szkół 

ponadpodstawowych, gdzie spotkają się nie tylko z nowymi koleżankami i kolegami ale 
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zupełnei nowymi realiami, klasami, nauczycielami. Obawiacie się Państwo braków i luk  

w realizacji podstawy programowej i problemów z ich nadrobieniem. Bardzo słusznie. 

Nauczanie zdalne w jednych miejscach zdawało lepiej egzaminy w innych gorzej. Ale myślę, 

że i tu znajdzie się w takim razie rozwiązanie, bo część zaoszczędzonych pieniędzy będzie 

można zorganizować na dodatkowe zajęcia w celu nadrobienia materiału tam gdzie nie został 

on zrealizowany. Być może będzie można je wykorzystać do zakupu sprzętu, jeżeli będzie 

taki potrzebny, przy dalszym nauczaniu zdalnym a może trzeba będzie dalej doskonalić 

nauczycieli chociażby jeśli chodzi o nauczanie zdalne. Piszecie Państwo o przyjaźniach 

między dziećmi, które mogą zostać zerwane w wyniku połączenia klas i ten argument bardzo 

dobrze przemawia. Bardzo jest istotny powiem szczerze i tutaj być może warto byłoby 

pochylić się nad tym argumentem jeżeli do takiego łączenia klas ma dojść. Mianowicie, 

zresztą o tym rozwalialiśmy wczoraj, również pozwolić się dzielić dzieciom według tych 

przyjaźni, relacji, sympatii istniejących między nimi. Moim zdaniem przy połączeniu klas 

wydaje się również ważny istotny czynnik dojrzałości emocjonalnej, inteligencji 

emocjonalnej u dzieci. Wiem, że w tych klasach ten wiek dzieci jest różny. To są czynniki, 

które przy rozmowie dyrekcji z rodzicami powinny być wzięte pod uwagę i myślę, że byłby 

to wspaniały krok dyrekcji w stronę podziału uczniów i połączenia klas. Drodzy rodzice,  

te cztery klasy piąte, które miałyby zostać połączone w trzy będą liczyć odpowiednio po  

21 – 22 uczniów. Myślę, że zgodzicie się ze mną, że ta liczba nie jest liczbą krzywdząca dla 

dzieci. Jest większą od tych która była naturalnie ale jestem przekonana, że proces naucznia 

nie będzie zagrożony, narażony na anonimowość, czy brak indywidualizacji. Myśląc nad tym 

problemem bardzo intensywnie, (ponieważ tutaj identyfikuję się z wieloma stronami tego 

problemu) chce jeszcze powiedzieć, iż jako nauczyciel przede wszystkim zastanawiam się 

jeszcze nad jednym rozwiązaniem, które musze powiedzieć szczerze, ono wczoraj na komisji 

mi w ogóle nie wpadło do głowy i nie wiem czy ono jest w ogóle możliwe. Chcę się  

z Państwem podzielić moim pomysłem, ponieważ doszły do mnie głosy różnych osób, 

zarówno nauczycieli jak i tutaj kolegów, koleżanek z rady gminy. Może jeszcze warto byłoby 

się zastanowić w takim razie czy nie odsunąć może tego pomysłu na rok, który dałby z jednej 

strony szanse na przygotowanie się do tego pomysłu, z drugiej strony prawda (zarówno 

stronie rodziców, uczniów, nauczycieli, dyrekcji, wójta) przygotowanie się tych stron na to,  

z deklaracją właśnie tego, iż potem od szóstych klas. Ktoś powie potem zły pomysł  

w szóstych klasach (burze mózgów wczoraj robiłam, żeby jakoś tutaj Państwa dziś wesprzeć 

w tym wszystkim) ale może z deklaracją, że tak wyrażamy zgodę na to rok później. Czy 

patrząc na oszczędności i jakby to wyglądało nie cofając tej decyzji, oczywiście tych 

oszczędności w tym roku by nie było, ale być może jakoś ten problem mógłby być gdzieś 

lepiej przygotowany. Bo sercem jestem też po stronie nauczycieli proszę Państwa, tutaj trzeba 

przemyśleć sprawę w jakich są sytacjach godzin, etatów i trzeba widzieć każdą stronę.  

Ja proszę Państwa mimo wszystko na koniec swojej wypowiedzi powiem tak. Nie ilość 

uczniów w klasie, nie ilość uczniów w szkole, ale relacje i wzajemne sympatyczne relacje 

tworzą taką szkołę. Życzę Państwu, dyrektorowi i wójtowi bo to dyrektor i wójt podejmą tą 

decyzję w znalezienia tu złotego środka. Jestem pewna, że on się znajdzie. Czy to będzie  

w sposobie podziału dzieci w tych klasach, czy w jeszcze innej kwestii, ale życzę Państwu 
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podjemowania decyzji jeśli chodzi o dalszą edukację Państwa dzieci rozsądnie i spokojnie, 

bez negatywnych emocji. Myślę, że to one właśnie trochę tą sytuację dmeonizują i mogą 

negatywnie wpływać zwłaszcza na tych najważniejszych, na dzieci i uczniów klas piątych. 

 

Wójt Gminy – Mateusz Liput: bardzo dziękuję pani radnej Aleksandrze Przymusińskiej za 

cenne spostrzeżenia. Tym bardziej, że pani radna pracuje w szkole, zna tą rzeczywistość na co 

dzień. Chciałbym jeszcze poinformować, że odbyliśmy tutaj spotkanie z rodzicami. Były  

4 panie z poszczególnych oddziałów klasowych. Dodam tylko, że spotkanie przebiegało  

w atmosferze bardzo spokojnej, merytorycznej, padły argumenty ze strony rodziców, padły 

argumenty ze strony mojej, ze strony dyrektora. Padło również pytanie, gdyby doszło do tego 

podziału, rodzice zadeklarowali współpracę z dyrekcją przy połączeniu tych oddziałów, co 

mnie niezmiernie cieszy. Jeżeli chodzi o bezpieczeństwo, kiedy dzieci wrócą ewentualnie  

(w co osobiście wątpię) we wrześniu do klas. O to bezpieczeństwo będziemy musieli 

wspólnie zadbać z dyrektorem i myślę, że sprostamy zadaniu i według wytycznych które na 

pewno pokażą się we wrześniu bezpieczeństwo tym dzieciom zapewnimy. Dodam tylko, że 

sąsiednie samorządy również podjęły decyzję o łączeniu klas. W niektórych samorządach 

łączone są nawet dzieci z różnych roczników klasowych, typu drugie klasy z pierwszymi.  

W niektórych samorządach liczebność klas jest równa trzydzieścioro dzieci, w niektórych 

powyżej trzydziestu. Dlatego dodam, że liczba osób 21 lub 22 w klasie, w mojej ocenie nie 

jest krzywdzącą tym bardziej, że mogę się też podzielić prywatnie spostrzeżeniem, moje 

dziecko które idzie do klas pierwszych, tam również są ponad dwudziesto osobowe oddziały  

i powinno się rozdzielić jako rodzic i jako ewentualnie wójt. Tutaj ja nie mam żadnych 

pretensji co do liczebności tych klas. A jeżeli chodzi o pomysł połączenia ewentualnie 

odroczenia łączenia tych klas na następny rok uważam, że im bliżej końca szkoły (edukacji na 

poziomie tym podstawowym) tym gorzej. Mamy też trzy klasy ósme, gdzie również padła 

propozycja połączenia ale osobiście uważam, kierując się również dobrem dzieci, że łączenie 

klas w ostatnim etapie edukacji, przy szkole podstawowej, byłoby niewporządku wobec 

dzieci, przede wszystkim wobec dzieci. Dlatego stoję na stanowisku, że jednak mając 

podparcie w formie audytu, mając wyliczenia, które są dosyć poważne, bo jeszcze raz 

podkreślam kwota 120 tys. jest to kwota niemała, będę się przychylał do tego żeby tą decyzję 

podtrzymać. Będę jeszcze konsultował się z dyrektorem. Chciałbym też poznać jego ogląd  

i jego pomysł, choć jedne z nich przedstawiał wczoraj podczas prac komisji w jaki sposób 

będzie łączył te klasy, tak aby zaspokoić potrzeby wszystkich dzieci, wszystkich rodziców, 

aby tych osób, które będą przy tym podziale poszkodowane było jak najmniej. 

 

Radny Krzysztof Ronowski: jeżeli mogę to jeszcze króciutko w temacie, ponieważ ten temat 

został już troszeczkę omówiony wczoraj na łączonych komisjach. Chciałem dopytać  

o przynajmniej jedną kwstię. Złożyłem wczoraj taki wniosek by pan przewodniczący  

w porozumieniu z panem wójtem, w sprawie tego co wydarzy się w dziedzinie oświatowej 

klas jakichkolwiek byśmy nie brali pod uwagę (piątych, szóstych, ósmych czy siódmych czy 

pierwszych) zorganizował sesję nadzwyczajną, tak aby umożliwić również rodzicom czy też 

osobom z gminy zabrania głosu w tej kwestii. Nie jest to decyzja jednorazowa wójta, nie jest 
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to decyzja jednorazowa przewodniczącego jeżeli chodzi o ilośc dzieci w szkołach, jest to 

decyzja (mówie tu w tym ujęciu społecznym oczywiście decyzja jako zero-jedynkowa są po 

stronie wójta i dyrektora). Problem dotyczy nas wszystkich i należy wysłuchać wszystkich 

stron. To że dzisiaj pan wójt mówi nam, że było cztery osoby (4 rodziców) przyjmuję do 

wiadomości, aczkolwiek telefonów z odwrotnymi informacjami było znakomicie więcej  

(nie chcę przesadzić czy 40, czy 38, czy 37 żeby się nie pomylić). Stąd moje pierwsze 

pytanie, czy sesja nadzwyczajna w tej kwestii, a zostawiłem wczoraj Państwu wolną rękę co 

do terminu. Wiadomo, że złożenie konkretnego wniosku przez radnych to jest krótki okres 

czasu na zorganizowanie sesji nadzwyczajnej, a moglibyśmy poświęcić na przykład dwa 

tygodnie (czy trzy) na to żeby się przygotować i taką sesję zorganizować. I tu mam pytanie  

o potwierdzenie czy taka sesja będzie organizowana. A swoją drogą to chciałem się odnieść 

jeszcze tak do mieszkańców, tych którzy nas tutaj słyszą, widzą i przy tym wszystkim 

obserwują. Powiem tak, że mnie najbardziej w tym wszystkim zaintersowała geneza 

wystąpienia petycji do rady gminy. Samo to stwierdzenie, że „rada podjęła decyzję” i żądanie 

tego żeby „rada wycofała się z decyzji”. Wczoraj żeśmy to sobie omówili. Niestety „ojcami 

sukcesu”, którzy „biorą na klatę” podejmowanie decyzji jest wójt i dyrektor szkoły. To jest 

jasne i oczywiste dla nas od wczoraj. Ja sobie na przykład nie przypominam, żeby jako radny 

kiedykolwiek wcześniej podejmował decyzję o wielkości klas, ilości dzieci, tudzież innych 

rzeczy i taki przekaz też chciałem rodzicom przekazać, że są rzeczy za które decyduje organ 

prowadzący i tyle. Uważam jednak, że w tych rzeczach które się wydarzyły w czasie  

i przestrzeni tego roku ktoś niestety sprzedał informację rodzicom, że to radni decydują. Stąd 

petycja do rady niewłaściwie kierowana. Nie wiem czy są to formy celowe, czy niecelowe, 

dlatego nie wnikam. Chciałem się jeszcze odnieść do tego, że w całym tym ferworze który się 

wydarzył wokół oświaty jest bardzo dużo plotek, bardzo dużo rzeczy, które się nakręcają na 

nie wiem czy przez rodziców, ale w ogóle sytuacja jest nakręcona. Osobiście słyszałem 

informację o tym, że cała ta sytuacja łączenia (dzielenia klas zwijmy to jak chcemy) jest 

wynikiem intensywnej pracy jednego z radnych, potem dwóch radnych, potem trzech 

radnych. Plotki są przeróżne. Plotki są i takie, że jeden radny to już nawet nauczycieli dobrał, 

którzy mają pracować później w szkole. Naprawdę sytuacja jest trudna. Wyjaśnijmy to od 

początku do końca. Zróbmy tą sesję nadzwyczajną, przygotujmy bardzo dobrze informację 

dla mieszkańców, dla dzieci tak żeby to wszystko było jak najmniejszym kosztem, żeby 

wszyscy dobrze zrozumieli o co w tym wszystkim chodzi. Z mojej strony tyle. Dziękuję. 

 

Wójt Gminy – Mateusz Liput: jeżeli chodzi o zwołanie sesji nadzwyczajnej osobiście 

uważam, że takiej potrzeby nie ma. Jeżeli jest taka wola, czy to podjerzewam komisja oświaty 

może obradować, może też wypracować jakieś stanowisko. W moim odczuciu obiecałem 

rodzicom spotkanie podczas którego poinformuję ich o decyzji, choć część pewnie rodziców 

która śledzi obrady rady gminy i dzisiejszą sesję będzie to stanowisko znała. O tym 

stanowisku jak zostało to wspomniane w petycji odpowiem też rodzicom pisemnie i takie 

spotkanie zorganizuję. Jeżeli ktokolwiek z Państwa chciałby wziąć w takim spotkaniu udział, 

bardzo serdecznie zapraszam. A liczebność tych rodziców, zostali poproszeni aby nie 

przychodziło tu kilkudziesięciu rodziców ze względu na to, że mamy taką syutuację a nie inną 



 

 

58 

 

i takie warunki lokalowe jakie mamy. Chcieliśmy aby tu był komitet przedstawicieli tym 

bardziej, czy to czworo, czy dziesięcioro, czy trzydzieścioro rodziców i tak zdania będą 

podobne. Uważamy, że tutaj po jednym przedstawicielu z każdej klasy w zupełności 

wystarczy. Nie wiem czy ktoś jeszcze będzie się chciał odnieść do tego. 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul: tylko jeszcze dodam, że jeżeli jest wola 

zwołania nadzwyczajnej sesji rady gminy, panie mecenasie, proszę bardzo niech pan uzupełni 

tutaj może. 

 

Radca Prawny – Mariusz Ślusarczyk: Proszę Państwa. Wczoraj na komisji rozmawialiśmy. 

Tutaj myślę dobre rozwiązanie zaproponował pan radny Lenart gdzie jakby wprost wskazał, 

że jest komisja oświaty, która może pewne stanowisko wypracować i ewentualnie złożyć 

wniosek ¼ składu rady do przewodniczącego. Przewodniczący ma obowiązek zwołania sesji 

w ciągu 7 dni zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym. Natomiast co by na tej sesji miało 

być jakby rozpatrzone, bo tutaj rodzice dostaną tak jak wójt wspomniał odpowiedź na petycję. 

Myślę, że wójt w odpowiedzi wyjaśni kwestie łączenia tych oddziałów szkolnych i ta sesja 

tak naprawdę nie wiem co miałaby wnieść. Ona by miała tylko jakby spotkanie się  

i podyskutowanie na ten temat, bo tak jak tutaj było wspomniane decyzje w głównej mierze 

podejmuje organ prowadzący. Dziękuję bardzo. Jeśli jakieś pytania. 

 

Radny Zenon Lenart: moja wypowiedź wczoraj zmierzała ku temu, że audyt który zlecił pan 

wójt obejmuje szersze spektrum i tutaj radny Niżnik podnosił tą sprawę. Chodzi  

o przedszkole i całość spraw oświatowych ewentualnie, bo z audytu tam wynika co wynika - 

nie będziemy w tej chwili na ten temat dyskutować. Nad tym powinna się pochylić komisja 

oświaty, bo całość spraw oświatowych właśnie tam jest ujęta. A co wypracuje komisja to już 

rola komisji. 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul: Szanowni Państwo. Ustawodawca daje nam 

możliwość zwołania takiej nadzywczajnej sesji rady gminy. Jeżeli jest taka wola Państwa 

radnych, jeżeli wniosek takowy wpłynie do mnie to na pewno taką sesję będę zobowiązany 

zwołać. Na koniec chciałem jeszcze pogratulować panu wójtowi otrzymania absolutorium.  

 

Ad. 13 

 Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Krościenko 

Wyżne – Krzysztof Podkul zamknął XIX sesję Rady Gminy Krościenko Wyżne. 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokołował: 

 Łukasz Lorens 
 

        PRZEWODNICZĄCY RADY 

         Krzysztof Podkul 


